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Aprovat pel plenari el canvi de nom de Sant Carles de la Ràpita, aviat la Ràpita.
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i un cop es publiqui al DOGC, la Ràpita serà el nom oficial de la població.
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L’EDUCACIÓ ÉS LA SOLUCIÓ
Violència domèstica, agressi-

ons sexuals, violacions, ma-
trimonis forçats...: la violència 
contra les dones segueix sent la 
violació dels drets humans més 
estesa al món.
 Aquests dies, AleXsandro Palom-

bo, de  45  anys, conegut per les 

seves obres acolorides i irreverents 

i de l’art satíric com a un mitjà per 

crear consciència i provocar re-

flexió sobre qüestions socials i 

culturals importants  (entre les se-

ves obres més conegudes figuren 

Princeses Disney discapacitades o 

Els  Simpson  van a Auschwitz), ha 

omplert els carrers de Milà de car-

tells per conscienciar i provocar 

reflexió sobre aquesta xacra social.

Les cares colpejades i inflades de 

la cancellera alemanya, Ange-

la Merkel, i de l’exprimera dama 

nord-americana,  Michelle  Oba-

ma, van aparèixer aquesta setma-

na en forma de cartells als carrers 

de Milà, una impactant campanya 

mitjançant fotomuntatges sobre la 

violència contra les dones. La cam-

panya es titula «Només perquè sóc 

una dona», i presenta a més altres 

conegudes personalitats com la 

primera dama francesa,  Brigit-

te Macron, l’excandidata presiden-

cial nord-americana Hillary Clin-

ton i la congressista demòcrata 

nord-americana Alexandria Oca-

sio-Cortez, la reina  Letizia... totes 

«desfigurades» pels cops.

Altres líders com la birmana Aung 

San Suu Kyi i la  italoíndia  Sonia 

Gandhi, president del partit del 

Congrés, el principal partit d’opo-

sició a l’Índia, també figuren a la 

sèrie de cartells. «Volia il·lustrar el 

drama que afecta milions de dones 

a tot el món (...) denunciar, crear 

consciència i obtenir una resposta 

real de les institucions i la política», 

va assegurar l’artista en un comu-

nicat.

A cada cartell, sota les cares feri-

des, es parla de la situació de mi-

lers de dones a tot el planeta, de 

tots els nivells socials i de totes les 

religions, va explicar. «Sóc víctima 

de violència domèstica, em pa-

guen menys que als altres, he patit 

mutilació, no tinc dret a vestir-me 

com vull, no puc triar amb qui ca-

sar-me, vaig ser violada», diu el 

text.

Encara avui, la violència masclista 

no es percep del tot com un pro-

blema social; bona part de la po-

blació europea encara el redueix 

essencialment a un problema do-

mèstic... Aquesta manera persis-

tent de mirar-ho no està exempta 

de conseqüències per a les vícti-

mes: prefereixen callar, decideixen 

no denunciar els fets. Quan deci-

deixen parlar, denunciar els fets, de 

vegades se’ls culpa.

Les víctimes encara són massa so-

vint qüestionades sobre un supo-

sat desencadenant -el seu com-

portament o la seva vestimenta, 

per exemple- com si els autors de 

la violència ho estiguessin come-

tent per un motiu justificat. Res pot 

justificar mai la violència masclista i 

la violència domèstica. Aconseguir 

una percepció uniforme d’aquest 

tema dins de la societat és un rep-

te: saber fins a quin punt aquestes 

justificacions estan arrelades de 

vegades en les nostres cultures.

Canviar les societats i abordar les 

idees errònies sobre la violència 

de gènere requereix una educació 

des de ben petits, inclosa l’edu-

cació sexual. Requereixen invertir 

en una estratègia integral de “to-

lerància zero a la violència” en el 

marc de les polítiques públiques. 

Moviments socials com #MeToo 

han demostrat ser autèntics mo-

tors de canvi. #MeToo ha ajudat 

a milions de dones a trobar el 

coratge per defensar-se i fer sentir 

la seva veu. La Comissió Europea 

està treballant per conscienciar 

sobre aquestes qüestions a través 

de campanyes com #SayNoStop-

VAW (“Di NO a la violència contra 

les dones) i la campanya UNITE li-

derada per les Nacions Unides. 

Aquest enfocament creixent en la 

violència masclista fa temps que 

s’ha fet esperar, ja és hora que es 

facin molts canvis. Aquests canvis 

no es poden fer sense homes, que 

han de ser més nombrosos per 

participar en aquest esforç. Perquè 

és junts que canviarem el discurs, 

amb l’aportació de tots. Igual d’im-

portant és tenir en compte els au-

tors de la violència, especialment 

per prevenir la reincidència. Trobar 

l’enfocament adequat aquí és es-

sencial. Cada estat membre de la 

UE ha d’invertir més en la formació 

de professionals, inclosos jutges, 

policies i treballadors socials, per 

permetre’ls, entre altres coses, fer 

les preguntes adequades i detectar 

les pistes adequades.

La Xarxa Europea de Formació 

Judicial rep 11 milions d’euros del 

pressupost de la UE cada any per 

organitzar seminaris sobre violèn-

cia masclista i violència domès-

tica, explotació sexual vinculada 

al tràfic de persones i els drets de 

les víctimes en casos de violència 

contra dones i nens.

La nostra comprensió de la violèn-

cia de gènere ha d’estar al ritme 

de les noves tecnologies. Segons 

una enquesta del 2020 a més de 

14.000 noies joves en 31 països, 

el 58% d’elles han estat víctimes 

d’assetjament en línia i el 50% 

afirma que són assetjades més en 

línia que al carrer. Aquestes xifres 

són  tan reveladores com preocu-

pants. La pandèmia de covid i els 

confinaments resultants ens han 

obligat a molts de nosaltres a con-

nectar-nos, subratllant el fet que 

les nostres realitats digitals també 

han de formar part d’un entorn en 

línia més segur.

La violència masclista es produeix 

cada dia, i es pot donar a qualsevol 

lloc: al lloc de treball, a l’escola, al 

carrer, en línia... No obstant això, 

no és ni inevitable ni una part in-

herent d’una cultura. Es pot i s’ha 

d’evitar. El primer pas per elimi-

nar aquesta violència és reconèi-

xer-la com és. Això és el que farà 

la Comissió amb la seva primera 

proposta legislativa sobre la llui-

ta contra la violència masclista, la 

violència domèstica i la seva pre-

venció, prevista per a principis de 

2022.

Estigueu alerta davant d’aquest 

problema real, compartiu-lo amb 

els vostres cercles personals, soci-

als i professionals. Defensa el teu 

punt de vista contra aquest tipus 

de violència. Necessitem el suport 

de tots i totes per lluitar contra 

aquesta xacra. 

L’acte de lliurament de les beques Dr. Ferran 2021 va tenir lloc, a la 

sala d’actes de la seu corporativa de la Generalitat de Catalunya a 

les Terres de l’Ebre, i va ser presidit per la Sra. Mònica Ripoll, 3a tinent 

d’alcalde de Tortosa, acompanyada del Sr. Joan Nin Cervera, director dels 

Serveis Territorials de Salut de les Terres de l’Ebre, i del Sr. Ramon Bosch, 

president de la Fundació Dr. Ferran.

Primerament, Fernando Adam Sempere, metge odontòleg i expert en la figura 

del Dr. Ferran i Clua, va fer una conferència magistral sobre la figura del Dr. 

Ferran titulada “Ferran: La recerca en l’etapa tortosina. Interrogants i contro-

vèrsies científiques o alienes.”

Seguidament, la tresorera de la Fundació, Marie-France Domenech Spanedda, 

va fer l’acta de la Fundació.

Es van lliurar dues beques i dos accèssit per donar suport econòmic a projec-

tes de recerca en salut de grups d’investigació en biomedicina de les Terres de 

l’Ebre. Les beques són de 3.000 € i els accèssits són de 1.500 €.

La Fundació Dr. Ferran d’investigació biomèdica és una entitat sense ànim de 

lucre arrelada a les Terres de l’Ebre, que promociona projectes i grups de re-

cerca en biomedicina. Anualment fa una convocatòria de beques i organitza 

l’acte de lliurament d’aquestes beques als millors projectes presentats.

A la convocatòria de Beques Dr. Ferran 2021 es van presentar un total de 5 

projectes de recerca dels quals s’han premiat els que s’exposen tot seguit.

Beca Dr. Ferran 2021 al millor projecte d’Investigació presentat per un grup 

emergent, de 3.000 €, patrocinada per la Clínica Terres de l’Ebre i l’Hospital 

de la Sta. Creu.

Projecte guanyador: “Uso de la imagen hiperespectral como factor pronóstico 

de la recaída debido a metástasis a distancia en cáncer de mama”. La investi-

gadora principal d’aquest projecte n’és Esther Sauras Colón, del Grup d’Inves-

tigació en Patologia Oncològica i Bioinformàtica de l’HTVC, i els investigadors 

col·laboradors són: Montserrat Llobera Serentill, Valeri Rodriguez Guzmán, 

Leyre Rodrigo Hernanz, Daniel Mata Cano, Antonio Rizo Barrios, Gustavo 

Lliurament de les Beques Dr. Ferran 2021 Marrero Callicó, Himar Fabelo Gómez, Laura Quintana Quintana, Raquel León 

Martín, Samuel Ortega Sarmiento, Carlos López Pablo, Marylène Lejeune.

Beca Dr. Ferran 2021 al millor projecte d’Investigació presentat per un grup 

d’inici, de 3.000 €, patrocinada per l’empresa Alfasigma España

Projecte guanyador: “La planificació 3D en les cirurgies degeneratives de la 

columna lumbar”. L’investigador principal d’aquest projecte n’és José Miguel 

Molina Márquez, de la unitat de Raquis del servei de Cirurgia Ortopèdica i 

Traumatologia de l’HTVC, i els investigadors col·laboradors són: Julio Noga-

les López, Éric Barreda Prades, Ester Comellas Miralles, Rubén Viciana Abad, 

Carlos Ruiz Moliner.

Addicionalment, atesa la qualitat científica dels projectes presentats, el Patro-

nat de la Fundació Dr. Ferran va acordar atorgar dues beques accèssit més.

Una beca accèssit de 1.500 € al projecte d’investigació per un grup emergent 

amb la segona millor puntuació, patrocinada per l’empresa Química Clínica 

Aplicada.

Projecte: “Disseny i prova pilot d’un instrument d’avaluació de la transferèn-

cia de pacients crítics en urgències i emergències”. La investigadora principal 

n’és Ruth Tortosa Alted de la unitat de Cures Intensives de l’HTVC i els inves-

tigadors col·laboradors són: Sílvia Reverté Villarroya, Marta Berenguer Poblet, 

Estrella Martínez Segura, Gaspar Masdeu Eixarch, Inma Lleixà Benet, Rebeca 

Ferré Felipo, Montserrat Alcoverro Faneca.

I una altra beca accèssit de 1.500 € al projecte d’investigació per un grup d’inici 

amb la segona millor puntuació, patrocinada per l’empresa Agrícola del Camp 

Santa Bàrbara i el grup Llambric.

Projecte guanyador: “Valoració de l’impacte de les videotrucades en els famili-

ars de pacients ingressats en una unitat COVID-19 d’atenció intermèdia.” L’in-

vestigador principal n’és Daniel Colprim Galcerdan de la unitat de subaguts/

COVID-19 de l’Hospital de la Santa Creu de Jesús-Tortosa i els investigadors 

col·laboradors són: Mireia Adell Lleixà, Salvador Puchades Barreda, Wendy S. 

Sarmiento Holguin, Elisa Mulet Aloras, Francesc Riba Porquet.

L’acte va concloure amb una actuació musical a càrrec d’Artur Gaya i Sergi 

Trenzano.

EDITORIAL
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"20 Anys
fent territori"

SERCOSA presenta el projecte per construir assuts 
i hidroelèctriques al tram ebrenc del riu Ebre

ACTUALITAT

L’empresa SERCOSA, del grup 
empresarial català FROM IN-
VERSIONES ENERGÉTICAS, va 
presentar ahir dijous a Torto-
sa un avantprojecte vinculat a 
una campanya de promoció 
que té per objectiu determinar 
si la gent de les Terres de l’Ebre 
és partidària de rebre una in-
versió de 125 milions d’euros, 
tot combinant la producció 
d’energia hidroelèctrica amb la 
potenciació del turisme fluvial, 
“posant en valor el riu Ebre”.
La inversió privada, que gene-
raria més de vuit-cents llocs 
de treball en tres anys (2022-
2025), aniria destinada a la 
construcció de tres centrals 
hidroelèctriques, prèvia cons-
trucció dels indispensables as-
suts. A Garcia, i a dos municipis 
del Baix Ebre, Benifallet i Tor-
tosa-Campredó, per produir 
energia renovable i neta “per 

a més de 72.000 famílies”. El 
projecte, que ja es va donar a 
conèixer l’any 1997, busca ara 
la complicitat amb el territori 
perquè la Confederació Hidro-
gràfica de l’Ebre (CHE) tregui 

del calaix de l’oblit les petici-
ons de cabals d’aigua que té 
des de fa vint-i-cinc anys. Un 
pas indispensable per “po-
der construir, amb el permís 
del Ministeri per a la Transició 
Ecològica i el Repte Demo-
gràfic (MITERD), unes infraes-
tructures fluvials de baix im-
pacte. Menor a l’assut i central 
ja existent a Xerta”. La presen-
tació (imatge de la foto) es va 
fer a la Cambra de Comerç de 

Tortosa i va anar a càrrec del 
promotor i propietari de SER-
COSA, l’empresari català Xavi-
er Vinyals, acompanyat pel de-
legat de l’empresa a Tortosa, 
Joaquim Vallès. 
Els acompanyava l’empresari 
i directiu de la Cambra Joan 
Guillén, el president del Con-
sell Econòmic i Social, Josep 
Maria Franquet, i d’altres re-
presentants institucionals, po-
lítics i sindicals.

La inversió privada, 
que generaria més de 

800 llocs de treball
en tres anys, aniria

destinada a la 
construcció de 
tres centrals 

hidroelèctriques, de 
baix impacte, “menor 

a l’assut i central
de Xerta”

El GALP Mar de l’Ebre pesenta la 
convocatòria d’ajuts

El GALP Mar de l’Ebre ha pre-
sentat la convocatòria d’ajuts 
per al Desenvolupament Local 
Participatiu per a l’anualitat del 
2022. Una convocatòria amb 
una consignació pressuposta-
ria de 500.000 euros adreçats 
als municipis amb activitat ma-
rítima de les Terres de l’Ebre. 
“Portem repartits 1’5 milions 
d’euros i 95 projectes dels set
municipis amb activitat maríti-
ma, on predominen els projec-
tes privats i de diversificació de 

l’activitat marítima” ha expres-
sat el gerent, Joan Alginet.A la 
trobada, s’ha explicat el proce-
diment per tal de sol·licitar les 
ajudes, els tràmits i el calendari 
de la convocatòria, que restarà 
oberta fins el 31 de gener.

La convocatòria
estarà oberta fins 

el 31 de gener

Denuncien un 
pescador de 
Deltebre
Agents de la Unitat Regional 
de Medi Ambient dels Mossos 
d’Esquadra han denunciat un 
pescador de Deltebre per tenir 
calats més cadups que tenia au-
toritzats per capturar polps. 
Fa unes setmanes, una inspec-
ció de pesca a poques milles de 
la desembocadura de l’Ebre, va 
permetre detectar que tenia ca-
lats a l’aigua 2.574 arts d’aquest 
tipus, més del doble de les per-
meses.

Es restringeixen les 
visites a l’Hospital 
Verge de la Cinta
L’Hospital Verge de la Cinta de 
Tortosa ha restringit les visites i 
l’acompanyament de pacients a 
causa d’un brot intern de paci-
ents. Dimarts es va informar que 
s’està fent un cribratge massiu 
a tots els usuaris i professionals 
afectats. El centre recomana 
que els acompanyants siguin 
persones vacunades i que s’abs-
tinguin de ser-ho menors d’edat 
i persones amb qualsevol classe 
de simptomatologia.

Passaport 
Covid
El passaport covid per accedir 
a la restauració, els gimnasos i 
les residències entrarà en vigor 
avui divendres, a la mitjanit, El 
conseller de Salut, Josep Maria 
Argimon, ha demanat guardar 
el document per no haver-lo de 
tornar a baixar cada cop. El Go-
vern va suspendre l’obligatorie-
tat d’ensenyar el passaport co-
vid divendres passat perquè la 
pàgina web s’havia saturat des 
del dijous, quan el Tribunal Su-
perior de Justícia de Catalunya 
(TSJC) va avalar-ne el seu ús.

Els dos casos 
sospitosos de la 
variant òmicron a 
Catalunya donen 
positiu

Es tracta de dos viatgers que 
van arribar a l’aeroport del Prat 
procedents de Sud-àfrica. Estan 
degudament aïllats. El conseller 
de Salut Argimon ha constatat 
que quan una nova variant entra 
al continent europeu “més tard 
o més d’hora” arriba també a 
Catalunya.

La Plataforma en Defensa de 
l’Ebre no donarà suport al 

projecte de l’empresa SERCOSA
La Plataforma en Defensa de 
l’Ebre ja ha manifestat que no 
donarà suport al projecte que 
ahir va presentar-se i que con-
sisteix en la construcció de tres 
centrals hidroelèctriques. “No 
podem donar-hi suport perquè 
seria contradictori a la lluita 
que estem duent a terme des 
de fa anys i sobre tot ara, amb 
el tema dels sediments, per-

què no hi hagi retencions riu 
amunt. Esta instal.lació no be-
neficiaria. La central actual a 
l’Assut deriva l’aigua, però no 
la reté. A més que creiem que 
l’impacte si que existiria”. 

“Seria contradictori
a la nostra lluita”
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** El Banc de Sang i Teixits de 
les Terres de l’Ebre va orga-
nitzar ahir dijous una donació 
“especial” de sang a l’Hospital 
Verge de la Cinta de Tortosa 
per intentar incrementar les 
reserves de sang de cara al 
pont de la Puríssima i també 
preveient que s’inicien unes 
dates difícils per la recollida de 
donacions. Actualment, hi ha 
reserves només per a sis dies, 
unes 6.000 bosses, quan l’òp-
tim seria arribar a les 10.000-
12.000 bosses de sang.

** Les colles de bestiari català, 
sota el paraigües de l’Agrupa-
ció del Bestiari Festiu i Popular 
de Catalunya, van tancar la 
temporada amb la celebració 
de la vuitena edició del Festi-
vitas Bestiarium. Tortosa va 
acollir l’esdeveniment, exercint 
de Capital Cultural Catalana.
El Festivitas va reunir deu 
agrupacions de bèsties de foc 
de les Terres de l’Ebre, Tar-
ragona i el País Valencià. Les 
colles tanquen la temporada 
preocupades per la pèrdua de 
massa social.

BREUS HISENDA
“Feia anys que 
l’Ajuntament no tenia 
tan poc endeutament”

Esmena als 
pressupostos 

de l’Estat
El projecte dels pressupostos 
generals de l’Estat (PGE) inclo-
uen una partida d’1,5 milions 
d’euros per a la construcció 
del pavelló esportiu al bar-
ri del Rastre, a Tortosa. És el 
resultat de l’esmena negoci-
ada pel diputat i exalcalde de 
Tortosa, Ferran Bel, per poder 
fer possible el projecte previst 
a l’antic col·legi dels Josepets. 
L’alcaldessa, Meritxell Roigé, 
ha explicat que, a través del 
diputat a Madrid, l’Ajuntament 
va sol·licitar estos fons, que 
serviran per a la construcció 
d’un pavelló que ha qualifi-
cat com a “molt important, 
per tota l’activitat que gene-
rarà al barri i la dinamització 
que comportarà i a la vegada 
també per respondre a les ne-
cessitats esportives que té la 
ciutat per poder disposar de 
més equipaments”, ha detallat 
Roigé.

1,5 ME
El carrer 
Sabina 

canvia el 
sentit de 

circulació
El carrer Sabina de Tortosa 
canvia el sentit de circulació: 
fins ara servia als vehicles que 
passaven per la plaça de l’Ajun-
tament o els carrers Doctor 
Vila, Lluís Millet i Enric Bayerri 
per incorporar-se a l’avingu-
da de la Generalitat. Amb la 
conversió d’estos carrers en 
zona de vianants, el trànsit de 
sortida pel carrer Sabina s’ha 
vist reduït. Ara, la modificació 
del sentit de circulació d’es-
te carrer farà possible que els 
vehicles puguen accedir des 
de l’avinguda de la Generalitat 
cap a la plaça Ramon Cabrera, 
abans d’incorporar-se pel car-
rer Sant Ildefons cap al carrer 
Teodor González o cap al car-
rer Argentina.

MOBILITAT

El pressupost de Tortosa per a 
l’any vinent preveu, entre d’al-
tres, invertir 675.000 euros a 
suprimir barreres arquitectò-
niques i millorar la via públi-
ca. L’esborrany arriba aquesta 
setmana a mans dels diferents 
grups municipals, perquè l’es-
tudiïn abans de discutir-lo en 
sessió plenària. Mentrestant, 
el govern local ha iniciat ja 
una nova ronda de contactes 
amb els portaveus per buscar 
acords que permetin aprovar els 
comptes públics municipals. En 

aquest sentit, el tinent d’alcalde 
d’Hisenda, Fernando Saporta, 
ha alertat que, sense un nou 
pressupost, Tortosa no podrà 
disposar de l’aportació extraor-
dinària d’1,2 milions d’euros dels 
tributs de l’Estat.
Saporta també ha indicat que es 
tracta d’uns pressupostos “tèc-
nics” que actualitzen les parti-
des “a la situació actual”. Això 
“ha de permetre deixar enrere” 
els comptes del 2019, prorro-
gats fins ara. Alhora ha recordat 
que els números deixen fora 
“expressament” les inversions 
en grans obres per “evitar diver-
gències” amb la resta de grups. 
D’altra banda, l’Ajuntament tre-
balla amb la previsió d’amortitzar 
al llarg de l’any com a mínim 3,8 
M€ en préstecs. 
“Feia anys que l’Ajuntament no 
tenia tan poc endeutament com 
ara”.

El tinent d’alcalde 
d’Hisenda, Fernando 
Saporta, ha detallat 

més aspectes 
que s’inclouen al 

pressupost
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** Acabat el mural d’Amposta 
Ciutat Diversa. L’ha pintat 
l’alumnat de batxillerat artístic 
del Ramon Berenguer IV, 
ESARDI, PFI Lo Pont, IFE de 
l’IES Montsià i APASA, amb 
la ciutadania que ha volgut 
participar.
** Oberta la convocatòria per 
als ajuts a estudis superiors del 
curs 20/21. Dirigit a l’alumnat 
de cicles formatius de grau 
superior, graus universitaris, 
estudis superiors de música i 
dansa i màsters habilitadors 
per a activitats professionals, 
es pot sol·licitar fins el 13 de 
desembre.
** El Pont Penjant renova 
l’enllumenat, amb una nova 
instal·lació eficient i que elimi-
na els problemes d’il·luminació. 
Les noves llums s’obriran 
demà dissabte (18h), coincidint 
amb l’encesa de l’enllumenat 
nadalenc i amb un acte al 
carrer del Pont.
** La Fundació “la Caixa” i 
CaixaBank col·laboren amb 
l’Ajuntament d’Amposta per 
desenvolupar dos projectes 
socials.

S’HA REVOCAT 
Concessió del bar del 
Parc dels Xiribecs

Cultura 
atorga 

108.000 
euros

El departament de Cultura de 
la Generalitat de Catalunya ha 
atorgat a l’Ajuntament d’Am-
posta dues subvencions que 
sumen un total de 108.000 
euros per a fer obres de millo-
ra a l’edifici del Museu Terres 
de l’Ebre. En concret, Cultura 
ha comunicat a l’ens muni-
cipal l’atorgament de 56.000 
euros per a la instal·lació d’un 
ascensor d’accés de la planta 
baixa al primer pis. 
La segona de les subvencions, 
també atorgada per Cultura, 
s’inclou dins la línia d’ajuts a 
béns culturals d’interès local 
per a restauració d’elements. 
En aquest cas, la subvenció 
ha sigut de 52.000 euros i es 
restauraran les reixes exteriors 
i els fanals monumentals de la 
façana.

SUBVENCIONS
A presó el 
conductor 

que va 
provocar 

un accident 
múltiple

El jutge ha enviat a presó el 
conductor que va provocar un 
accident múltiple, divendres, 
passat a Amposta, on una per-
sona va resultar ferida greu i 
cinc més van sofrir lesions de 
gravetat menors. El detingut 
va fugir d’un control policial 
a Freginals (Montsià), conduïa 
drogat i tenia el carnet retirat 
per perdre tots els punts. En 
la fugida, va provocar un ac-
cident per encalçament amb 
cinc vehicles implicats, a la 
carretera T-344. L’individu, de 
32 anys i veí de Vilafranca del 
Penedès va ingressar a presó 
aquest dissabte.

SUCCESSOS BREUS

Amb el vot a favor de l’equip 
de govern d’Esquerra Republi-
cana i l’abstenció de la resta de 
grups municipals, el ple ordinari 
va aprovar revocar la concessió 
del bar del Parc dels Xiribecs, 
constituïda l’any 2012. Aques-
ta revocació de la concessió 
es fonamenta sobre l’incom-
pliment del concessionari de 
l’obligació de mantenir el bar 
en perfecte estat de conserva-
ció. D’altra banda, el ple també 
va aprovar inicialment la modi-
ficació del Reglament de Mit-
jans de Comunicació de l’Ajun-
tament d’Amposta. 
La modificació actualitza el Re-
glament per introduir les xar-
xes socials i la web amposta.
cat i garantir que tots els grups 
municipals tinguin presència en 
aquestes plataformes de comu-
nicació.
El ple de l’Ajuntament també 
va debatre tres mocions dels 
grups municipals. La primera, la 

del PSC-PM amb motiu del 25 
de novembre, dia internacional 
de l’eliminació de la violència 
vers les dones va aprovar-se 
per unanimitat ja que va pas-
sar a ser conjunta. La moció 
de Som Amposta per instar a la 
Generalitat de Catalunya a eli-
minar l’impost de CO2 dels ve-
hicles de tracció mecànica, que 
no va prosperar ja que cap grup 
municipal, menys el grup que la 
va presentar, li va donar suport. 
Quant a la moció de Junts per 
Amposta per impulsar una po-
lítica de tarifació social en els 
serveis i equipament públics 
municipals, va rebre els vots  a 
favor del PSC-PM i Som Am-
posta i el vot en contra d’ERC. 
Finalment, la moció entrada 
d’urgència i conjuntament en-
tre ERC-EA i Junts per Amposta 
per defensar el model de l’es-
cola catalana, va prosperar amb 
el suport del PSC i l’abstenció 
de Som Amposta.
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DELTEBRE

EL PERELLÓ

Després del Volta i Tapa’t, 
que ha finalitzat aquest diu-
menge 28 de novembre, 
l’Ajuntament, en col·labora-
ció amb l’associació FECO-
TUR, impulsa unes noves 
jornades gastronòmiques. 
Són, en aquest cas, les Jor-
nades Gastronòmiques de 
l’Ànec, un producte local de 
primera qualitat i que els vi-
sitants podran degustar des 
del 3 al 19 de desembre.

Jornades 
Gastronòmiques 

del’Ànec

L’Ajuntament del Perelló ha 
informat que organitza per 
tercer any consecutiu el 
concurs d’aparadors i faça-
nes de Nadal per tal de fo-
mentar la participació ciu-
tadana en l’esperit nadalenc 
i animar l’ambient del teixit 
comercial. Poden partici-
par-hi tots els establiments 
i cases ubicades al casc 
urbà del municipi. Els pre-
mis consistiran en vals regal 
per bescanviar als comerços 
i empreses professionals lo-
cals. Les inscripcions s’han 
de fer abans del 9 de de-
sembre a l’oficina de turis-
me. El dia 10 el jurat passarà 
a valorar els aparadors i les 
façanes.

Concurs 
d’Aparadors

Ajuts per fer front als 
danys dels temporals

El plenari aprova les diferents 
bases d’ajuts per a la ciutadania, 
sectors econòmics i teixit asso-
ciatiu. Les diferents bases tenen 
un contingut continuista, tot i 
que s’han introduït algunes pe-
tites modificacions. Una d’elles, 
la més important de totes, és la 
creació d’una nova línia per a 
donar suport a les famílies i co-
merços afectats pels temporals.
Entre les bases d’ajuts i subven-
cions que s’han aprovat, desta-
quen les bases d’ajuts als tributs 
locals i activitats extraescolars; 

bases d’ajuts d’urgència social i 
les bases de l’EuroDelta. D’altra 
banda, el grup d’ERC ha presen-
tat 3 mocions. Proposta per a 
l’amiant zero a Deltebre, la qual 
ha comptat amb el vot en con-
tra d’Enlairem i el vot favorable 
d’ERC i PSC; Una segona, en 
motiu del Dia Internacional con-
tra la Violència envers les Dones, 
aprovada per unanimitat; I, final-
ment, una de suport i adhesió 
al manifest de somescola.cat. 
També aprovada, aquesta última, 
per unanimitat.

DELTEBRE
El ple aprova un 

pressupost de 21,7 milions

El ple del Consell Comarcal del 
Baix Ebre va aprovar el pressu-
post comarcal per al 2022, que 
serà de 21.719.190,74 euros, 
el que significa un increment 
del 9,21% respecte de l’exercici 
2021. La proposta de pressupost 
dels socis de govern, Esquerra 
Republicana i Movem Terres de 
l’Ebre, va rebre el suport de dos 
dels grups de l’oposició, PSC i 
Ciutadans, mentre que Junts per 
Catalunya es va  abstenir. Entre 

les principals inversions que el 
Consell Comarcal executarà el 
2022 s’inclou la remodelació de 
l’estació depuradora d’aigües 
residuals (EDAR) de Tivenys 
(1.110.497,39 euros); l’execució 
de les obres de sanejament a Vi-
nallop (557.171 euros), la millora 
de les EDAR (481.503,51 euros), 
la millora de l’eficiència energè-
tica a la seu comarcal (500.000 
euros) i l’asfaltat a la Via Verda 
121.000 euros.

Desperfectes a causa del 
temporal Dana

El municipi del Perelló va ser un 
dels més afectats pel tempo-
ral Dana, la setmana passada. 
Des de les 21 h. del dia 22 de 
novembre fins les 13:30 h. del 
dimarts dia 23 es té un regis-
tre de 215 litres de pluja que va 
anar acompanyada d’una gran 
calamarsada durant el matí del 
dimarts.
Això va provocar inundacions 

i grans desperfectes a edificis 
i instal·lacions municipals, així 
com caiguda de murs. La princi-
pal i més gran afectació ha estat 
en camins municipals, quedant 
molts d’ells completament des-
trossats, fins i tot algun ha des-
aparegut.
S’està treballant amb mitjans 
propis i empreses externes per 
a la seva reparació.

EL PERELLÓ
Es construeix un nou 

dipòsit d’aigua

L’Ajuntament ha construït un 
nou dipòsit d’aigua al costat del 
que tenia el municipi fins ara, 
que era l’únic sistema d’emma-
gatzematge de l’aigua d’abasta-
ment de la població. L’objectiu 
d’aquesta actuació ha estat mi-
llorar la capacitat d’emmagat-
zematge, especialment durant 
l’època estival, període durant 
el qual es duplica el consum 
d’aigua. L’actuació ha suposat 
una inversió de 519.782,97 eu-
ros i ha comptat amb una sub-
venció de l’Agència Catalana 

de l’Aigua (ACA) de 180.087,21 
euros i una altra de la Diputació 
de 73.184 euros, els 266.511,76 
euros restants han estat apor-
tats pel consistori de l’Ampolla.  
El nou dipòsit semienterrat de 
formigó rectangular prefabricat 
té una capacitat de 2.000 m³. 
Compta amb un sistema conti-
nu d’anàlisi i cloració automàtic 
de l’aigua, que perfecciona el 
control de la qualitat i desin-
fecció de l’aigua d’abastament 
en el moment de la sortida del 
dipòsit cap al municipi.

L’AMPOLLA

CONSELL COMARCAL
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L’ALDEA: 
PRESSUPOST  
La partida pressupostària de 
Festes Populars s’ha aug-
mentat considerablement 
fins als 230.000 €, tenint en 
compte que l’Aldea ha estat 
privat d’actes festius a causa 
de la pandèmia. La regidoria 
de Festes organitzarà unes 
“megafestes”, amb aquesta 
era post pandèmia “unes 
festes  d’un nivell molt alt, 
com mai s’han organitzat al 
poble”.  L’ajuntament també 
destinarà recursos per al 
progressiu canvi de finestres 
de l’escola Mª Garcia Cabanes, 
que no compleixen la normati-
va energètica i no aïllen de les 
inclemències meteorològiques.
També s’adquirirà mobiliari 
per fer cessió a les escoles 
aquest any 2022. Continuant 
amb l’ensenyament es dotaran 
recursos a l’Escola de Música 
Municipal Dionisio Calvet Me-
lich, gestionada per la Banda 
Musical Verge dels Prats , per 
continuar realitzant estudis de 
música reglats . 

Des de la regidoria d’Acció 
Cultural s’inventariaran i 
rehabilitaran els vestigis de la 
Guerra Civil, com el niu de me-
tralladores trobat recentment 
a  l’embarcador de l’Aldea.

L’Ajuntament aprova el pressupost per al 2022
amb una dotació de 4.571.778,74 milions

L’Ajuntament de l’Aldea ha 
aprovat  els pressupostos mu-
nicipals per al 2022 amb un 
import de 4.571.778,74 mi, amb 
un augment del 3,8 % respec-
te al pressupost municipal de 
l’any 2021 (4.397.492,20 €), i 
amb el compromís de “no pu-
jar els impostos i taxes aquest 
proper any”. Segons informa el 
consistori aldeà, els pressupos-
tos que constaran de dos grans 
blocs, destinats el primer bloc 
pressupostari a les millores ur-
banes i rurals, i l’altre bloc  que 
engloba el servei a les perso-
nes, amb una inversió per als 
dos blocs de 1.380.000€.
La via verda de l’antic traçat 
del tren veurà la llum la segona 
fase compresa  des de l’ampli-
ació de l’àrea d’autocaravanes, 
fins la mateixa partició del ter-
me de Camarles, on s’habili-
tarà un carril, bici, s’adequarà 
la pavimentació del ferm, ins-
tal·lació de bancs i plantació 
de zona arbrada. En quan a 
les actuacions de la via públi-
ca comprendran millores a les 
ravals  amb la  dotació d’aigua 

potable a la Raval de Sant Jo-
sep, a més s’instal·laran estra-
tègicament nous punts d’enllu-
menat per millorar la visibilitat  
i s’implantaran illes de reciclat-
ge de residus, tant a les ravals 
com als disseminats,  substi-
tuint els contenidors antics on 
no era possible el reciclatge. 
Amb aquestes accions s’esta-
bleix la prioritat per minorar el 
canvi climàtic  i millorar la sos-
tenibilitat, com la instal·lació de 
punts de recàrrega elèctrica  i 
dotació de  plaques fotovol-
taiques als edificis  municipals, 
com l’Ajuntament, el Casal de 
Joves, Pavelló d’Esports, el Cos 
de Guàrdia, l’Escola Bressol, 
Camp de Futbol o Piscines Mu-
nicipals, per ser respectuosos 
amb el medi  ambient.
Es realitzarà l’endegament del 

Barranc dels Pixadors per a 
disminuir la inundabilitat al seu 
pas pel nucli urbà, amb la subs-
titució de l’actual pont de l’av. 
Catalunya i un rebaix de la llera 
del barranc en aquella matei-
xa zona, fet que comportarà 
un millor pas de l’aigua i pràc-
ticament sense cap mena de 
retenció, evitant els perills de 
desbordament en èpoques de 
fortes pluges.
El pont de meló,  la cruïlla del 
camí de l’Ermita amb el camí de 
lligallo, o el passeig del canal 
fins al camp de futbol, són al-
gunes de les zones que comp-
taran amb carril bici, zones per 
vianants i espais verds.
Les places com la dels Països 
Catalans s’arranjaran i la  pla-
ça dels Estudiants  i la plaça de 
l’Estació es substituirà el cautxú 
existent.
La seguretat també té cabuda 
als pressupostos per aquest 
proper any i es crearà el cos 
de Protecció Civil, que donarà 
el tret de sortida a la cavalca-
da Reial 2022, amb un cos de 
5 voluntaris que seran unifor-

mats, dotats d’equip de radio-
telecomunicació i vehicle  . El 
cos de protecció civil donarà 
suport a la Guàrdia Municipal i 
serà present als actes massifi-
cats (curses, Festes Majors).
Dins de la partida esportiva  es 
destinaran 30.000 € per la ins-
tal·lació de les dos pistes de pà-
del, adquirides l’any 2019, i que 
es preu que estiguin operatives 
al primer trimestre de l’any .La 
gespa artificial del camp de la 
UE Esportiva ja ha esgotat la 
seua vida útil i serà substituïda 
per una de nova amb una in-
versió de 40.000 €.

D’altra banda, s’arranjaran 
uns dels lavabos de  l’edifi-
ci de l’SCRUA que estan en 
molt males condicions.També 
cal destacar que per prime-
ra vegada l’Aldea disposarà de 
l’existència de pisos socials, 
adreçats a persones en situa-
ció  de risc, per garantir el dret 
a l’habitatge digne, gràcies a un  
conveni que es signarà amb el 
Consell Comarcal i l’empresa 
habitat 3.

Es continuarà un any 
més sense pujar els 

impostos i taxes

L’ALDEA

Roquetes: guarniment de les 
oliveres nadalenques

Aquest dimecres les xiquetes 
i els xiquets d’infantil i cicle 
inicial dels centres escolars 
de primària de Roquetes, de 
les escoles Mestre Marcel·lí 
Domingo i Raval de Cristo, 
han guarnit amb motius na-
dalencs creats per ells ma-
teixos, 220 oliveres nadalen-
ques que es repartiran pels 
establiments del municipi.
El regidor de Gestió Ambi-
ental, Ivan Garcia i la regido-
ra de Qualitat de Vida, Cinta 
Garcia, han acompanyat als 
alumnes en aquest primer 
dels més de 40 actes que 
s’han programat a Roquetes 
per aquestes festes de Nadal.
Els alumnes de l’escola Mes-
tre Marcel·lí Domingo han 
decorat les oliveres al passeig 
Ramón Bosch, i els alumnes 
de l’escola del Raval de Cris-
to ho han fet a la Plaça Pare 
Cirera. El regidor de Gestió 
Ambiental, Ivan Garcia, ha 
remarcat que aquest any s’ha 
decidit substituir el clàssic pi 

per l’olivera, un arbre autòc-
ton i que a més serà reutilit-
zable.

Es dona el tret de 
sortida a les activitats 

de Nadal i Reis

Aboquen més de 200 quilos de 
sorra a Deltebre en una acció 

simbòlica per exigir la baixada de 
sediments a l’Ebre

Una vuitantena de persones van 
participar en l’acció simbòlica 
d’abocament de sediments al 
riu Ebre celebrada aquest diu-
menge a Deltebre. Les entitats 
defensores del Delta van abo-
car al riu una vintena de cabas-
sos de terra, d’uns deu quilos 
cadascun, per reclamar canvis 
en el Pla Hidrològic de l’Ebre 
(PHE). Exigeixen que inclogui 
accions immediates per obrir 
les comportes de desguàs de 
les preses on queden retinguts 
els sediments que baixen riu 
avall. La Plataforma en Defen-

sa de l’Ebre (PDE) ha anunciat 
que presentarà al·legacions al 
PHE perquè considera que “no 
soluciona el problema de re-
gressió del Delta”. Les entitats 
també han proposat el pantà 
de Riba-roja per fer proves per 
intensificar la baixada de sedi-
ments al riu. Els sediments que 
s’han retornat al riu en el marc 
d’aquesta acció simbòlica s’han 
extret de la planta de l’Ampolla 
del Consorci d’Aigües de Tarra-
gona (CAT), tal com ha explicat 
a l’ACN el portaveu de l’Associ-
ació Sediments, Josep Juan

Aquest dimarts, el ple de 
l’Ajuntament de l’Ametlla de 
Mar ha aprovat inicialment 
els pressupostos per l’any 
vinent que ascendeixen a 
13.700.000 euros -17 milions 
amb les empreses munici-
pals-, el que suposa un aug-
ment del 9,2 % respecte al 
pressupost de 2021. Els pres-
supostos afronten un any ple 
de reptes importants al mu-
nicipi, com l’arranjament de 
diversos carrers de Les Tres 
Cales i del carrer Camarles, la 
instal·lació de les tres pistes 
de pàdel cobertes i la remo-
delació de l’entrada del mu-
nicipi, on s’hi ha d’implantar 
un ‘Lidl’. A més el 2022, tam-
bé veurà la finalització de la 
nova biblioteca municipal, 
ja pressupostada per aquest 
2021. (La Cala Ràdio)

S’aproven 
inicialment els 
pressupostos

L’AMETLLA
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RECONEIXEMENT 
DE LA DIPUTACIÓ
La Ràpita ha aconseguit 
per tercer any consecutiu 
el premi Jordi Cartanyà 
que atorga la Diputació de 
Tarragona. Enguany, ha 
estat el Musclarium qui ha 
rebut el Premi Jordi Carta-
nyà 2021 a ‘Millor proposta 
de creació de noves ex-
periències turístiques’, per 
esdevenir una iniciativa 
pionera, i sostenible amb el 
medi ambient, que permet 
visitar una musclera i sem-
brar ostres per obtenir una 
collita pròpia.  L’alcalde de 
la Ràpita, Josep Caparrós, es 
mostra satisfet perquè “és 
un orgull rebre per tercer 
any consecutiu un premi 
que reconeix i consolida la 
Ràpita com un destí turístic 
de qualitat”.

DESTÍ TURÍSTIC 
ELS 365 DIES 
Enguany, torna la campa-
nya Temporada Alta per si-
tuar la Ràpita com un destí 
turístic els 365 dies de l’any. 
La Regidoria de Turisme de 
l’Ajuntament de la Ràpi-
ta i el teixit empresarial, 
agrupat a l’Estació Nàutica, 
impulsen la iniciativa amb 
l’objectiu d’incentivar el 
turisme i potenciar l’oferta 
d’activitats entre els mesos 
d’octubre i juny, període en 
què a la Ràpita i al Delta de 
l’Ebre es poden gaudir amb 
més tranquil·litat, de forma 
personalitzada i amb un toc 
d’exclusivitat.

ENLLUMENAT 
NADALENC 
L’Ajuntament de la Ràpita 
redueix l’horari en què 
romandran obertes les 
llums de Nadal per mani-
festar el seu desacord amb 
els increments dels preus 
de l’electricitat aquest any. 
L’enllumenat de Nadal, que 
habitualment es mantenia 
encès fins a la 1 de la mati-
nada, enguany s’apagarà a 
les 23 hores, per solidaritat 
amb l’elevat cost de la llum 
al país. 

BREUSLA RÀPITA
El ple aprova canviar el nom del municipi:
De ‘Sant Carles de la Ràpita’ a ‘la Ràpita’
El plenari de l’Ajuntament va 
aprovar el canvi de nom del 
municipi que passarà a ser la 
Ràpita. La proposta va rebre els 
vots a favors dels deu regidors 
de l’equip de govern municipal 
(ERC) i una regidora no ads-
crita. Els sis regidors de Junts, 
PSC, i Més Ràpita van votar en 
contra. Van considerar el 73% 
d’abstenció com un desinte-
rès general de la població pel 
debat sobre el topònim i van 
retreure al govern municipal 
que hagi començat a canviar 
els logos oficials, amb el nom 
la Ràpita, abans de la votacióal 
ple. Un cop superat el període 
d’exposició pública, la Genera-
litat rebrà l’expedient i un cop 
es publiqui al DOGC, la Ràpita 
serà el nom oficial de la pobla-
ció.
El debat previ de la proposta 
de canvi de nom es va allargar 
prop de dues hores al ple. El 

govern municipal va defensar 
que van complir amb l’acord 
pres per tots els grups muni-
cipals abans de la consulta: si 
una de les opcions rebia el su-
port de més del 20% del cens, 
s’assumia “sense mirar cap a 
un altre costat”, però si això 
no passava, el debat es duria al 
ple, després d’analitzar els re-
sultats del procés democràtic, 
perquè cada regidor es posi-

RETRETS DE 
L’OPOSICIÓ
AL GOVERN 
MUNICIPAL
 

Per Junts, el debat sobre 
el canvi de nom no hau-
ria d’haver arribat al ple, o 
s’hauria “d’haver quedat a 
un calaix” com va defen-
sar el portaveu de Més Rà-
pita, Pedro Hernández. 
La portaveu de Junts, 
Helena Queralt, va con-
siderar que més de 9.000 
veïns es van quedar a casa 
i que l’abstenció del 73% 
s’havia de llegir com que 
el debat del canvi de nom 
“no interessava” a la ciuta-
dania. “Sentim que no te-
nim legitimitat i el suport 
per entomar una respon-
sabilitat tan gran com és 
la de canviar el nom del 
nostre poble”. 
Per a la portaveu del PSC, 
Rosa Anglès, que els noms 
oficials ens “minimitzin” 
és una pràctica habitual, 
com passa amb el FCBar-
celona. “El Barça no ha 
canviat el seu nom ofici-
al”, va exemplificar. 
“El logotip de les regido-
ries és una ‘R’ però per 
a sorpresa de tothom ja 
només va acompanyat de 
la Ràpita”, va recriminar 
Anglès, un fet que també 
van retreure Hernández i 
Queralt per cartells o al-
tres promocions d’activi-
tats de l’Ajuntament, re-
centment.

cionés després d’analitzar els 
resultats. Un cop acabat el ple-
nari, l’alcalde, Josep Caparrós, 
va destacar que amb el canvi 
de nom ha guanyat el municipi 
i va fer valer els ciutadans que 
van participar en la consulta, 
on es van posicionar “clara-
ment”, amb un 67,5% dels vots, 
a favor del canvi del topònim. 
“Ho hem escoltat i ho hem 
traslladat en forma d’acord de 

ple”, va insistir. “Oficialment 
ens direm la Ràpita”, va dir 
Caparrós. L’alcalde va mani-
festar que li hauria agradat que 
“tot el plenari hagués respec-
tat la democràcia i els resultats 
clars i rotunds que van expres-
sar els rapitencs i rapitenques, i 
que tots els regidors haguessin 
respectat les regles del joc”. 
(ACN)

“Oficialment
ens direm
la Ràpita”
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Mostrar les fortaleses de la co-
marca per aprendre a poten-
ciar-les, aquest és el tema que 
centra el Pla de Reactivació 
Econòmica del Montsià que 
està dissenyant l’Agència de 
Desenvolupament Local del 
Montsià en col·laboració amb 
la Càtedra d’Economia Local i 
Regional de la Universitat Ro-
vira i Virgili i el finançament 
del Servei d’Ocupació de Ca-
talunya. Un document viu que 
estarà disponible per a totes 
les persones de la comarca 
durant les properes setmanes. 
El Montsià ha sigut la cinque-
na comarca de Catalunya que 
més competències ha gua-
nyat des del 2010, superada 
pel Barcelonès, el Priorat, la 
Cerdanya i el Vallès Occiden-
tal. La seva ubicació enmig del 
corredor Mediterrani és una 
oportunitat per explotar. «El 
corredor és un gran dorsal de 
creixement a tota Europa on 
es preveuen grans inversions. 
També cal tenir en compte 
els ítems que s’han revalorit-
zat amb la pandèmia, com la 
revalorització del món rural, 
amb la possibilitat de teletre-
ball, el turisme de proximitat 
així com el que vol allunyar-se 
de les grans aglomeracions en 
busca de destinacions amb 
poca densitat de turisme. 

Pla de 
reactivació 
econòmica
del Montsià

La Fira de l’Oli Novell de Santa 
Bàrbara va deixar curiositats 
com la que va protagonitzar 
la presidenta del Parlament, 
Laura Borràs en la inauguració 
del certamen.
Durant la seva visita a l’expo-
sitora “Les cosetes de Nanda”, 
la seva propietària Fernan-
da Aixendri va regalar-li a la 
presidenta del Parlament unes 
arracades. La presidenta va 
comprometre’s a portar-les 
en la propera sessió al Parla-
ment. I així va fer-ho dimarts, 
penjant la imatge a les xarxes. 
La presidenta també va inau-
gurar un nou pavelló que, en 
un cap de setmana amb molt 
de vent, va fer que l’esdeveni-
ment fora més exitós. 
(La Plana Ràdio)

Les arracades 
de la 

presidenta

montsià

Frustració i por per la 
sentència absolutòria

La sentència absolutòria del 
cas Castor s’ha rebut amb de-
sengany i decepció a Alcanar. 
L’Ajuntament i les plataformes 
Aplaca, dels afectats, i en De-
fensa de les Terres de Sénia la-
menten que els magistrats de 
l’Audiència de Castelló neguin 

la relació de causalitat entre la 
injecció de gas del Castor i els 
terratrèmols que es van pro-
duir –més d’un miler-. Des de 
la plataforma de les Terres de 
Sénia destaquen la mobilització 
ciutadana d’aquests 14 anys de 
lluita contra el projecte que ha 
permès donar a conèixer “l’abús 
i desastre” que ha estat. Ara hi 
ha por que la sentència obri una 
escletxa per reactivar el pro-
jecte. Escal UGS va recórrer al 
Tribunal Suprem, el 2009, en 
contra de l’ordre de desmante-
llament, un recurs que no s’ha 
resolt. (ACN)

CAS CASTOR

La plataforma del Sénia 
i l’Ajuntament d’Alcanar 

avisen que vetllaran 
que el projecte de gas 

no es reactivi

Demà dissabte, gran 
concert solidari

El gran concert solidari organit-
zat per la plataforma #Monsor-
tirem tindrà lloc demà dissabte 
4 de desembre, al passeig del 
Marjal de les Cases, a partir de 
les 17.30 h, i inclou un cartell de 
diferents artistes, tant del terri-
tori com del país. “Hem treballat 
intensament per a poder reunir 
a tots aquests grups i cantants, 
pensem que cadascun d’ells 
aporta molta riquesa al cartell, 
cadascú amb el seu estil, però 
tots són de renom”, va explicar 
Rosa Raga, una de les portaveus 
de #Monsortirem.
Al concert actuaran Joan Rovi-
ra,  Miquel de Roig, Pepet i Mari-
eta,  Buhos, Porto Bello, Susana 
Ventura, coneguda artística-
ment amb el monònim de Suu, 
i ZeBRASS.

A partir de les 
17.30 hores, al passeig 
del Marjal de les Cases

SANT JAUME

Aquest cap de setmana, Sant 
Jaume d’Enveja dona la Ben-
vinguda al Nadal. Demà a par-
tir de les 17 hores, a la plaça 
de l’Ajuntament, està prevista 
l’encesa de llums nadalenques 
en un acte en el que hi haurà 
xocolatada i espectacle infan-
til. Un divertit cuiner farà equi-
libris i malabars amb diferents 
utensilis de cuina. La cita amb 
l’inici del Nadal també ha tin-
gut lloc o es farà a altres mu-
nicipis ebrencs durant aquest 
cap de setmana. 

Benvinguda
al Nadal

ULLDECONA

La setmana passada van co-
mençar a Ulldecona les obres 
de construcció d’una pista 
multiesportiva, ubicada a l’en-
torn al camp de futbol i el pa-
velló. La pista està dissenyada 
per practicar futbol sala, hand-
bol i bàsquet principalment, i 
les dimensions són de 20×10 
metres. Segons explica el regi-
dor d’esports, Albert Palacios, 
«l’actuació respon a la neces-
sitat d’oferir a la població de 
totes les edats, però especi-
alment als col·lectius més jó-
vens, més zones on poder fer 
esport, obert a tothom i dispo-
nible en qualsevol moment».
D’altra banda, informar també 
que una trentena de volunta-
ris i voluntàries participaren el 
cap de setmana passat en una 
nova jornada de recollida de 
brossa a Ulldecona.

Contrucció 
d’una 

nova pista 
multiesportiva

S. BÀRBARA

L’increment de casos Covid-19 
en general i a Santa Bàrbara en 
particular, ha fet que aquesta 
setmana hi hagin diversos grups 
confinats a diferents centres 
educatius. La situació a la Llar 
d’Infants “Les Beceroles” tam-
bé és preocupant, donat que 
dimecres hi havia dues educa-
dores en positiu, una altra a l’es-
pera dels resultats de la PCR i a 
tot això s’hi havia de sumar una 
professora que està de baixa per 
la qual cosa només hi havia en 
actiu tres educadores. La classe 
de P1 està confinada, així com 
diversos nens que havien assis-
tit al menjador escolar que per 
prevenció estan en període de 
confinament. D’aquesta ma-
nera fins al dia 9 de desembre, 
de moment, s’ha decidit només 
fer horari matinal de les 8 h fins 
a les 15 hores oferint servei de 
menjador escolar per aquells 
nens o nenes que ho necessi-
ten. (La Plana Ràdio)

Increment 
casos Covid

LA SÉNIA

Els Bombers van rebre un total 
de 25 avisos pel fort vent entre 
les 20 hores de dissabte i les 
14 hores de diumenge passat, 
concentrats principalment al 
Camp de Tarragona i les Terres 
de l’Ebre. La majoria de serveis 
foren per retirar branques i ar-
bres caiguts per la ventada o 
treure cartells o elements in-
estables de la via pública. Les 
ratxes de vent van superar els 
100 km/h, amb registres desta-
cables com els 114 km/h de la 
Sénia, els 109 km/h de l’Hospi-
talet de l’Infant, els 107,3 km/h 
del Perelló o els 104 km/h de 
Mas de Barberans.
El fort vent va agreujar la da-
vallada de les temperatures 
viscuda durant el cap de set-
mana passat a tot el territori, 
amb una sensació tèrmica de 
pur hivern. 

El fort vent, 
va superar els 

100 km/h

#MONSORTIREM
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terres de l’ebre

ribera/terra alta

El director de la nuclear lamenta la 
“confusió” sobre la informació emesa

El director de la central nucle-
ar d’Ascó, Jordi Sabartés, ha 
lamentat la “confusió despresa 
per les primeres informacions 
emeses” arran de la mort d’un 
bomber dimecres passat, quan 
socorria un grup de treballa-
dores que s’havia intoxicat per 
diòxid de carboni. En un comu-
nicat adreçat als treballadors, 
Sabartés ha reconegut que la 
víctima havia acabat la jornada 
laboral i “no va dubtar a tornar a 
equipar-se i sumar-se a l’equip 
d’ajuda”. La política comunica-
tiva d’ANAV ha estat fortament 
qüestionada per treballadors i, 
especialment, pel comitè d’em-
presa de Falck, la subcontracta 
a la qual pertanyien els operaris 

afectats. Criticaven que l’em-
presa informés que el bomber 
estava fent tasques de manteni-
ment del sistema contra incen-
dis.
“Són dies difícils per a tots, res 
del que fem podrà tornar-nos 
a Francesc, però sí que hem de 
guardar a la memòria l’enorme 
compromís que va demostrar 
amb la seva actuació dimecres 
a la tarda a la central”, ha asse-
gurat Sabartés, després de ma-
nifestar el seu condol. També ha 
lloat també la “dedicació, esforç 
i solidaritat” de la brigada i dels 

ASCÓ

“S’ha procedit a revisar i 
analitzar equips perquè 
tot això no es repeteixi 

mai més”

En un minut
** EL PINELL: Els Mossos han 
detingut un home de 33 anys, veí 
del Pinell per punxar els pneu-
màtics de fins a 53 vehicles que 
estaven aparcats als carrers del 
municipi. Els fets es van produir 
als volts de la mitjanit de dissab-
te quan alguns veïns van alertar 
els agents de la Comissaria de 
Gandesa, en comprovar que un 
individu, tapat amb una caput-
xa, es passejava pels carrers del 
municipi i punxava les rodes 
dels cotxes. Unes hores després 
i amb el relat d’alguns testimo-
nis, es va detenir el responsable 
a casa seva. Dilluns ha passat a 
disposició del jutjat, que n’ha 
decretat la llibertat amb càrrecs, 
acusat d’un delicte de danys.

** GANDESA: S’obre la deixa-
lleria comarcal de la Terra Alta 
a Gandesa. El Consorci dels 
Residus Municipals de la Ribera 
d’Ebre, Priorat i Terra Alta ges-
tiona les instal·lacions. La dei-
xalleria, que donarà servei a la 
comarca, ocupa una extensió 
d’uns 3.000 metres quadrats.

** RIBERA D’EBRE: El ple del 
Consell Comarcal ha aprovat la 

moció en la qual es demana la 
reobertura de l’oficina d’aten-
ció al client de la companyia 
elèctrica Endesa a Móra d’Ebre. 
D’altra banda, també s’ha apro-
vat el conveni amb l’Agència 
Catalana del Consum per po-
der disposar d’una tècnica a 
l’ens comarcal que pugui aten-
dre les peticions dels ciutadans. 
D’altra banda, el ple ha donat 
el vistiplau a l’aprovació d’un 
expedient de modificació del 
pressupost de 2021, per habili-
tació de crèdit extraordinari del 
pressupost. En la reunió també 
ha pres de possessió del càrrec 
de conseller Jesús Benaiges 
Borràs (JUNTS). 
Finalment, la presidenta ha 
anunciat que les actuacions 
previstes al projecte comarcal 
‘Ribera d’Ebre, camí de Sirga, 
camí de riu’ han superat el 70% 
de l’execució certificada.

** ASCÓ segueix reclamant un 
nou centre mèdic al municipi 
davant les carències de l’actual 
dispensari mèdic, que, amb 35 
anys, ha quedat obsolet tant a 
nivell d’accessibilitat com de 
funcionalitat. 

treballadors durant l’episodi a 
l’hora de “protegir a les perso-
nes”. 
Al mateix temps, el director de 
la nuclear d’Ascó ha explicat que 
arran de l’incident, s’ha procedit 
a “revisar i analitzar equips”. “Es-
tem dedicant tots els esforços 
necessaris no només a saber 
què va passar la tarda de dime-
cres sinó també, com correspon 
a la nostra forma de treballar, a 
extreure totes les lliçons apreses 
necessàries perquè tot això no 
es repeteixi mai més”, ha apun-
tat. (ACN)

BREUS
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En 1 minut

** El CAP de Móra la Nova serà 
el tercer punt de vacunació de 
la dosi de reforç de la regió sa-
nitària de l’Ebre. Es recomana 
als usuaris que agafin cita per 
evitar esperes o col·lapses en 
aquests espais.

** La consellera Vilagrà fa una 
visita de dos dies a les Terres 
de l’Ebre. La titular del Depar-
tament de la Presidència visi-
tarà  demà a la Nau del Consell 
Comarcal de la Ribera d’Ebre 
del polígon el Molló. Poste-
riorment, assistirà a Tortosa a 
l’acte del 20è aniversari de la 
Demarcació de les Terres de 
l’Ebre del Col·legi de Periodis-
tes de Catalunya. Ahir dijous la 
consellera va fer una visita a 
Miravet.

** Trail running i senderisme a 
Paüls tot l’any. El municipi es 
consolida com a referent per 
als amants de la muntanya. 
Se suma a la xarxa de desti-
nacions The Trail Zone amb 
una desena de recorreguts. La 
gran majoria són circuits de les 
diferents edicions de la cursa 
Trencacims, tot i que també 
hi ha noves rutes per seguir 
donant a conèixer l’entorn 
del poble. Es tracta d’itinera-
ris circulars, 7 amb sortida des 
del Casal municipal i 3 des de 
Sant Roc, de diferent dificul-
tat, desnivell i distància. Una 
actuació que s’ha realitzat 
conjuntament entre el Cen-
tre Excursionista Trencacims i 
l’Ajuntament de Paüls.

** Les estudiants Cinta Vega, 
de l’institut de Roquetes; Nú-
ria Carles, de l’institut Cristòfol 
Despuig i Ramon Gonzàlez, 
de l’institut Candelera, han es-
tat els guanyadors dels Premis 
Recerca 2021, que convoca 
anualment el Consell Co-
marcal del Baix Ebre per pro-
moure la investigació entre 
els alumnes de segon curs de 
batxillerat i cicles formatius de 
grau superior de la comarca.

** TIVENYS: voluntaris i volun-
tàries van participar diumenge 
en una jornada de neteja d’un 
dels punts més foscos del 
nostre terme municipal. Es va 
netejar bona part de l’aboca-
dor de les planes, un dels ra-
cons més estimats pel conjunt 
del poble.

** El director territorial de Jus-
tícia, Joan Juan Aixa, va pre-
sentar la Jornada divulgativa 
sobre Segona Oportunitat. Va 
donar a conèixer els meca-
nismes d’aquest servei públic 
d’acompanyament per a per-
sones que es trobin en situa-
ció d’insolvència. 

La demarcació obté prop de 300 MEUR amb el 
conjunt d’esmenes als pressupostos de l’Estat

Tarragona obté prop de 300 mi-
lions d’euros dels pressupostos 
generals de l’Estat després de les 
incorporacions de tot el paquet 
d’esmenes presentades pels 
partits del PDeCAT i ERC, que 
van donar suport als comptes. El 
diputat del PDeCAT al Congrés 
Ferran Bel ha citat que a les Ter-
res de l’Ebre, l’Estat destinarà 1,5 
milions per a la construcció d’un 
pavelló esportiu a l’antic col·le-
gi dels Josepets de Tortosa. Bel 
també va arribar a un acord per 
poder rehabilitar l’accés i condi-
cionament dels espais museís-
tics del Centre d’Estudis de la 
Batalla de l’Ebre a Gandesa, amb 
una partida de 200.000 euros, i 
350.000 euros per a la Fundació 
Doctor Ferran, una quantia que 

farà possible el Centre d’Inno-
vació en Simulació Clínica de 
Realitat Virtual i augmentada de 
les Terres de l’Ebre, un projec-
te desenvolupat per la URV. Els 
PGE també inclouen una partida 
de 500.000 euros per complir el 
compromís del govern espanyol 
amb el Partit Demòcrata per tal 
d’actuar a la N-340 al seu pas 
per l’Aldea.

Esmenes ERC

Pel que fa a les esmenes d’ERC, 
permetran aportar a les Ter-

POLÍTICA

res de l’Ebre 6,6 milions. Així es 
destinaran 2 milions a obres de 
restauració de l’embassament 
de Flix i al pla de restitució ter-
ritorial. La diputada republicana 
Norma Pujol destaca que, des-
prés de gairebé una dècada de 
presentar als PGE una esmena 
reclamant diners per fer un pla 
pilot per transferir sediments 
des dels embassaments a la pla-
na deltaica, s’han aconseguit 
500.000 euros per a la recupe-
ració i gestió dels sediments. Els 
republicans també han incorpo-
rat una partida de 500.000 euros 
destinada als primers contractes 
en projectes de mitigació dels 
efectes de l’emergència climàti-
ca al Delta de l’Ebre. D’altra ban-
da, s’han aconseguit 1,8 milions 
per executar el projecte redactat 
l’any 2014 de millora i adequa-
ció de l’accés d’Amposta amb 
la carretera N-340. A més, tam-
bé es destinaran 250.000 euros 
per executar la millora de la in-
tersecció de la carretera N-340 

amb la Ràpita. Finalment, ERC 
també ha pactat el compro-
mís d’aportar 1.540.000 d’euros 
perquè les corporacions locals 
puguin millorar equipaments i 
infraestructures derivades dels 
Plans d’Emergència Nuclear. 
“S’havien reduït molt les apor-
tacions econòmiques als mu-
nicipis nuclears; esperem que 
amb una partida que duplica la 
quantitat, arribin més diners als 
ajuntaments per fer actuacions 
importants en matèria de segu-
retat”, apunta la diputada.

El sistema sanitari comença a tensar-se per una 
evolució “preocupant” de la covid

En la sessió ordinària del Con-
sell de Direcció de l’Administra-
ció de la Generalitat, d’aquesta 
setmana, es va informar que el 
sistema sanitari assistencial de 
les Terres de l’Ebre pateix “cert 
tensament” arran de l’evolució 

“preocupant” de la pandèmia. El 
risc de rebrot s’ha enfilat als 368 
punts i la velocitat de repro-
ducció és d’1,46. Hi ha 23 per-
sones ingressades per covid, 3 
a l’Hospital de la Santa Creu de 
Jesús, i 20 a l’Hospital Verge de 
la Cinta de Tortosa, dels quals 
4 a l’UCI. La Unitat de Cures 
Intensives s’acosta a la plena 
ocupació amb 12 llits ocupats –
amb 7 pacients per altres malal-
ties-. “Estem en un marge molt 
curt de maniobra amb el model 
convencional”, ha assenyalat el 
delegat del Govern a l’Ebre, Al-
bert Salvadó. “Cal responsabili-

TERRES DE L’EBRE

El risc de rebrot s’ha 
enfilat aquesta setmana  

als 368 punts i la 
velocitat de reproducció 

és d’1,46 a la regió 
sanitària ebrenca.

Ahir dijous, el nombre 
d’ingressats amb 

Covid-19 eren 23 a les 
Terres de l’Ebre, dels 

quals 4 a l’UCI de 
l’Hospital de Tortosa 

Verge de la Cinta

tat, trasllado preocupació, però 
no alarmisme davant unes da-
tes on s’incrementa el contacte 
social”, ha afegit.
Salvadó també ha remarcat 
que “l’important” percentat-
ge de vacunació a les Terres 
de l’Ebre dona una protecció 
en l’àmbit comunitari que no 
existia en onades anteriors. Da-
vant la tendència que els índexs 
pandèmics vagin empitjorant 
els pròxims dies i setmanes, el 
delegat del Govern Albert Sal-
vadó, ha demanat responsabi-
litat, sensatesa i coneixement” 
a la ciutadania perquè durant el 
pont de la Puríssima i les festes 
de Nadal s’evitin les trobades 
“multitudinàries”.
D’altra banda, la directora ter-
ritorial de la Presidència, Pi-
lar Caballé ha presentant en la 
reunió del Consell de Direcció 
els ajuts rebuts per 20 munici-
pis de les Terres de l’Ebre arran 
dels danys a les infraestructures 
municipals i la xarxa viària pel 

temporal Glòria. Reben prop 1’6 
milions d’euros d’ajuts. Final-
ment, en el Consell de Direcció 
d’aquest mes de novembre s’ha 
valorat el Projecte de pressu-
postos de la Generalitat per al 
2022 que inicia el tràmit parla-
mentari. Un projecte de pres-
supostos que preveu una in-
versió de 45’8 milions d’euros, 
entre el capítol 6 d’inversió real 
i el capítol 7 de transferències 
de capital, que suposo “un salt 
importantíssim en la inversió de 
la Generalitat ja que és un78’9% 
més respecte el 2020 i un 32’6% 
més si agafem la mitjana dels 
darrers cinc anys”, comentava 
Albert Salvadó.

Al Consell de Direcció 
també s’informà que 
ajuntaments ebrencs 
reben prop 1’6 milions 

d’euros d’ajuts pel Glòria 

PDeCAT i ERC acorden 
inversions en 

infraestructures
 i el Delta de l’Ebre
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SEGONA 
CATALANA, ÉS LA 
GUERRA 
Estem vivint potser a la 
temporada més emocionant 
de la darrera dècada.  Una 
segona catalana en la que 
no rival petit i entre els 
classificats del lloc 2 a l’11 
només hi ha set punts. Tots 
els equips afronten els par-
tits amb una intensitat com 
si fos una final. Amposta 
i Tortosa que eren clars 
favorits els han crescut els 
nans, lesions, mala política 
esportiva i altres històries 
per dormir. És una lliga al 
revés. L’Ebre Escola, millor 
equip en camp contrari 
juntament amb Tortosa. I 
La Sénia millor equip com 
a local. Només portem deu 
jornades i hi ha hagut qua-
tre terratrèmols: Ampolla, 
Ulldecona i Amposta, amb 
canvis d’entrenador, i a 
Tortosa un president que va 
entrar al vestidor per cantar 
les quaranta. El bo està per 
venir amb la segona volta, 
quan pujarà la tensió ien les 
fases d’ascensos i descen-
sos, i ja es jugarà també 
amb equips de Tarragona.  
Jo crec que l’Amposta i el 
Tortosa es classificaran per 
al play off d’ascens, una 
altra cosa és que serà molt 
difícil poder assolir l’ascens. 
El 13 de Març acaba la 
primera fase i 27 d’aquest 
mateix mes comencés la 
segona. Quina gran lliga ens 
espera. La millor des de fa 
molts anys. A gaudir-ne. 

CELMA

L’ALDEANA LÍDER
L’Aldeana va guanyar dime-
cres a l’Ampolla i ha acabat la 
primera volta de la primera 
fase de la temporada com a 
líder en solitari. Una situació 
històrica per al club aldeà. I 
una situació que es viu amb 
il.lusió com vaig poder com-
provar dimecres a l’estadi. 
Bona feina i bona gestió de la 
junta directiva que, fins ara, 
ha encertat amb els plante-
jaments. L’equip ha sofert 
baixes però també s’ha refor-
çat a consciència i fins i tot ha 
estudiat poder fer una nova 
incorporació. Molta il.lusió i 
els resultats permeten somiar 
en una lliga que, no obstant,  
es preveu molt competida en 
la segona volta.  Dimecres, a 
més, el segon gol, que fou el 
2-0 i la sentència, va arribar 
en afegit i això va incremen-
tar l’eufòria de l’afició. 

Malgrat tot, sempre pot 
haver algú que no està tan 
d’acord amb la política esta-
blerta. Han hagut baixes de 
jugadors que portaven anys a 
l’equip i hi ha qui creu que fal-
ten jugadors locals a la foto 
de la plantilla. Sempre serà 
el debat. De totes formes, 
penso que s’han de tenir clars 
els objectius i l’Aldeana ha 
fet una aposta per gaudir de 
la temporada, com ho està 
fent, assegurant la categoria 
si potser quedant entre els 
3 primers a la primera fase. 
I per aconseguir això, s’ha 
d’anar per la via actual. Per 
tant, s’ha d’entendre i valorar 
la gestió efectuada fins ara. 
Força bona. 

MICHEL
El primer equip del CD 
Tortosa va descansar en la 
jornada passada i també ho 
farà en la propera. L’equip 
segueix minvat d’efectius i, 
fins ara, no ha tingutu cap 
Incorporació. Però es podria 
estar pendent de poder-ne 
fer una d’un jugador ex-
perimentat en categories 
superiors. Caldrà veure com 
evoluciona esta possibilitat. 
On si que han hagut nove-
tats ha estat en el futbol 
base. La Unió Esportiva 
Tortosa-Ebre, club fruit de la 
fusió entre el Tortosa i l’Ebre 
Escola, ha rebut un comu-
nicat del Barça convocant 
a dos jugadors alevins per 
realitzar una sessió d’entre-
nament a la Ciutat Esportiva 
Joan Gamper amb l’Aleví A 
blauigrana. Aquests són els 
germans Aleix i Arnau Cid 
Mola. Fins fa pocs mesos 
jugaven amb el Roquetenc i 
ara estan amb el club fusio-
nat, la UE Tortosa Ebre. Els 
dos joves són fills d’un gran 
jugador de Roquetes, que va 
iniciar-se al Roquetenc, sent 
professional amb el Castelló, 
i jugant també amb el Torto-
sa i la Rapitenca, Sergi Cid. 

TERCERA DIVISIÓ CD TORTOSA

Els partits de
Canal TE: 

Ascó-Girona B
Diumenge 12.30h // (R.) 22.30h 

Dilluns 2.30h - 14.30h
Dimarts 1.30h 

Dimecres 23h - Dijous 9h

Aldeana-Ampolla
Divendres 23.30h // (R.) 

Dissabte 13.30h  
Diumenge 20.30h

Dilluns  0.30h - 7h - 23.30H

MINUT 91. 
Dilluns no hi haurà programa.

L’Ascó va perdre diumenge a 
Sallent, on es va enfrontar al 
Manresa (2-0). Va tornar a re-
bre un gol al primer minut i, tot 
i millorar a la represa, va cedir 
una nova derrota (2-0). German 
Inglés, el tècnic: “vam rebre un 
gol al segon 47 i, en la situació 
que estem, això ens va afectar. 
I la primera meitat no va ser la 
que esperàvem. Ens vam man-
tenir vius en el partit per l’ac-
tuació d’Alejandro i perquè ells 
no van estar encertats. Però a la 
represa cal dir que vam tenir al 
Manresa al seu camp, i van haver 
moments en què va estar més 
a prop l’1-1 que no pas al 2-0, 
que finalment sí que va arribar. 
Penso que el Manresa serà un 
dels aspirants al play off”. L’Ascó 
és cuer: “necessitem fitxar juga-
dors. De la tripleta atacant, for-
mada per Pol, Adri i Badia, que 
està lesionat, no disposem de 
cap dels tres jugadors. Per això 
estem esperem un davanter i 
també més reforços”. Rabasó, 
darrer fitxatge, fins el gener serà 
baixa per lesió. Sobre Gerard 
Badia han hagut rumors diver-

Gerard Badia torna 
als entrenaments

sos sobre el seu futur esportiu. 
Dimarts va tornar a entrenar i a 
partir d’ara es valorarà la seua 
recuperació. “Ho provarà amb 
natros i després ell ha de valorar 
i ha de prendre la decisió que 
considere oportuna, segons 
com es trobi”. 
Segons el mister, l’estabilitat ha 
tornat al vestidor, “han hagut 
sortides i situacions que eren 
difícils però ara el vestidor res-
pira un bon ambient, tot i que 
som conscients que neces-
sitem que vinguin jugadors i 
que pugui arribar una victòria”. 
El tècnic sobre si s’ha fixat cap 
termini per poder revertir la si-
tuació, comentava que “no hem 
posat cap data. Creiem que no 
és moment de deixar un equip 
que vam planificar. Intuïm que 
un canvi de tècnic no canviaria 
les coses. Ens agafem a que es-
tem a dos partits de la salvació 
i que en queden 20. Pensem 
en intentar millorar, que els ju-
gadors no es vinguin avall i en 
guanyar un partit d’aquí a final 
d’any i que els reforços impulsin 
a l’equip”.

PRIMERA CATALANA
Teixidó: “ara corren tots, 
per això tots poden jugar”
La Rapitenca va encadenar la 
segona victòria seguida en gua-
nyar el cuer, el Tàrrega (2-1). A la 
represa, amb l’1-1, l’equip local 
va fer un pas avant i el partit es 
va convertir en un atac i gol ra-
pitenc. Finalment, Edgar, aprofi-
tant un servei d’Eric, va aconse-
guir el 2-1. 
Antoni Teixidó, tècnic de la Ra-
pitenca: “hem aconseguit fer un 
equip de futbol i tothom ho ha  
entès i per això pot jugar qual-
sevol de la plantilla. Hi ha juga-
dors que aporten més qualitat 
però aquí han de treballar tots 

dins de la dinàmica de l’equip. I 
ara corren tots i per això poden 
jugar tots. En qualsevol cas, estic 
satisfet amb l’equip que disposo 
i crec que, poc a poc, estarem 
al grup de  uatre o cinc equips 
de la part alta de la taula”. Sobre 
el debut d’Àngel Rangel, el mis-
ter deia que “ja li vaig comentar 
al president que jo li posaria un 
avió cada diumenge perquè vin-
gués, jugués i tornés amb la fa-
mília. Àngel és una gran persona, 
a més de ser un gran professio-
nal”. Ivan segueix lesionat i diu-
menge es va lesionar Forés. 
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SEGONA CATALANA
SUSPÉS EL PARTIT 
CONTRA EL R BÍTEM. 
ES JUGARÀ EL 23 A 
LES 20.30 HORES    
El partit Camarles-Remolins 
Bítem, de diumenge passat, 
es va ajornar. El fort vent va 
comportar esta decisió, una 
vegada els dos equips i els àr-
bitres van arribar al Municipal 
Pla de Barra i van analitzar la 
situació. 
La forma en què bufava el 
vent era una adversitat massa 
gran per poder disputar la 
confrontació. 
El problema, amb un cap de 
setmana de pont llarg, era 
acordar una data. Es va plan-
tejar la possibilitat de jugar 
avui divendres però no va 
poder concretar-se finalment. 

El dia acordat per a jugar el 
partit és el dijous dia 23 de 
desembre a les 20.30 hores. 
Jornada de descans

Cal recordar que este cap de 
setmana hi haurà jornada de 
descans i que només es re-
cuperaran partit ajornats, pel 
que fa el futbol territorial. 

CAMARLES
L’Aldeana és líder en 
vèncer l’Ampolla (2-0)
El partit Aldeana-la Sénia es va 
suspendre diumenge al matí pel 
fort vent. Els dos equips es van 
posar d’acord per disputar-lo 
este dimecres. El liderat esta-
va en joc. L’Aldeana va guanyar 
l’Ampolla (2-0) i acaba la prime-
ra volta com a líder en solitari.
El partit va començar amb una 
ocasió de l’Ampolla. Posterior-
ment, l’Aldeana va tenir més 
control de la pilota davant d’un 
rival que jugava replegat. Moha 
va avisar amb un tret des de fora 
de l’àrea i Carles, en una de les 
poques arribades visitants, va 
respondre amb un  altre tret des 
de la frontal de l’àrea. L’Aldeana 
anava progressant i arran d’una 
bona i llarga jugada, Nacho va 
combinar amb Xixo i el Killer 
va marcar el seu 14è gol amb 
un tret al pal curt.  A la represa, 
el partit es va travar. L’Aldeana, 
amb els minuts, va dominar el 
joc, però no va poder senten-
ciar. Beranuy va tenir una bona 
opció i les altres possibilitats 

van ser de Páez, arran d’una 
falta directa, i de Puig amb un 
tret exterior. Els locals jugaven a 
camp contrari i trepitjaven àrea 
rival, però sense poder decidir. 
L’Ampolla va acusar les nom-
broses baixes. Als darrers deu 
minuts va arriscar, i l’Aldeana va 
poder contraatacar. Els visitants 
no van tenir opcions però una 
falta lateral, a darrera hora, va 
posar la temor al cos als alde-
ans. En afegit, una bona contra 
la va definir amb exquisida qua-
litat Paez, a passada de Nacho. 
Fou el 2-0 i la celebració de la 
il.lusió d’un equip que acaba la 
primera volta sent líder en so-
litari. El partit es podrà veure 
esta nit a Canal terres de l’Ebre 
(23.30 hores)

Móra Nova-Amposta, un 
empat que no satisfà
El Móra la Nova va empatar 
contra l’Amposta (1-1) en una 
jornada en què va tenir fins a set 
baixes, més dos lesions durant 
el primer temps (Guillem i Fre-
de). 
Ambrós, tècnic del Móra la 
Nova, comentava que “era un 
partit que es presentava com-
plicat pel vent, per les nombro-
ses baixes que tenim i també 
per l’entitat del rival. Al primer 
temps vam buscar estar ben col.
locats i que l’Amposta jugués 
lluny de la nostra àrea possible. 
El problema fou que durant el 
primer temps vam haver dos 
canvis per lesió i això ens va 
comportar reorganitzar l’equip i 
es va poder notar. No obstant, 
a la sortida d’un córner, Agus-
tí va marcar l’1-0. Amb el vent 
a favor, ens va faltar fer un pas 
avant però també cal conside-
rar les circumstàncies que te-
níem i que l’Amposta, a més, és 
un bon equip. A la represa, amb 
el vent en contra vam haver de 

jugar més replegats, esperant la 
contra. L’Amposta va tenir mol-
ta pilota i va crear situacions di-
verses amb centrades laterals. 
Vam aguantar bé i vam disposar 
d’una gran ocasió en una con-
tra d’Agustí. A manca de pocs 
minuts, arran d’un córner, ens 
van empatar. Un empat que 
no va ser injust però que va ser 
una llàstima perquè va arribar 
a poc del final, després d’haver 
treballat molt”. Ramon Sancho, 
de l’Amposta: “vam començar, 
amb el vent a favor, dominant 
i jugant a camp contrari. Tot i 
tenir diverses arribades, no vam 
poder generar perill i ells, en 
un córner, es van avançar. A la 
represa, tal com preveiem, ells 
van jugar més replegats i natros 
vam insistir, per dins i per fora, 
fent canvis i al final va arribar el 
premi amb l’empat. Satisfet per 
l’actitud en un dia complicat per 
poder jugar pel vent. Però pel 
que fa al resultat, natros neces-
sitem sumar de 3 en 3”.  

La Sénia-Ulldecona, 
un gran derbi  (1-0)
La Sénia va guanyar a l’Ulldeco-
na en un derbi marcat pel vent 
i en el que els dos equips van 
tenir ocasions. Malgrat el fort 
vent, va ser un gran derbi.  L’Ull-
decona va insistir a la represa 
però la Sénia va estar molt in-
tensa en defensa i, a més, va fer 
perill quan atacava. A manca de 
cinc minuts, Gasparin va fer l’1-
0. Els visitants van disposar de la 
darrera ocasió, però la va traure 
el local Sergi Cid sota els pals.
Xavi Castillejo, tècnic de l’Ull-
decona: “es va veure molt bon 
partit. Natros a la primera mei-
tat amb el vent a favor, ens va 
costar una mica. Però no vam 
estar malament, tenint un parell 
d’opcions, amb un travesser. La 
represa nostra va ser molt bona, 
generant més oportunitats. El 
resultat penso que va ser injust 
però el futbol té aquestes coses. 
L’equip es va buidar i he de feli-
citar tots els jugadors. Als dar-
rers minuts vam encaixar el gol. 
Penso que un empat hagués 

estat més just per les ocasions 
creades. Per això una mica de-
cebuts, per la derrota, però es-
tem contents pel treball. Hem 
de seguir competint d’aquesta 
forma, l’equip lluita fins el final. 
Important recuperar jugadors 
que estan lesionats i endavant 
els que estem. La plantilla està 
tancada, màxima confiança 
amb l’equip. No hi haurà més 
fitxatges. Els únics que farem 
són recuperar els lesionats, Ca-
llarisa, Uriel, Jona, Pere i Moha. 
No hi haurà cap fitxatge. Ara 
tenim dues derrotes però treba-
llant com ho femt els resultats 
positius tornaran. Confio plena-
ment amb l’equip i més ara”. 
L’anècdota del partit es va pro-
duir en la darrera jugada quan 
el visitant Eric Serrano, juga-
dor encara juvenil i que és fill 
del mister de la Sénia, va estar 
a punt d’empatar. El local Sergi 
va traure la pilota sota els pals, 
evitant així l’empat del conjunt 
faldut. 

0-2: l’Ebre Escola 
reacciona, al Perelló
L’Ebre Escola, després de cinc jor-
nades, va tornar a guanyar. Es va 
imposar al Perelló, equip que ara 
acumula quatre derrotes segui-
des. Els locals, com en anteriors 
partits, van quedar-se amb deu, 
ja a la primera meitat. L’Ebre, amb 
gols d’Àlex a la primera meitat, i 
de Buera, avançada la represa, va 
sentenciar. El partit va estar con-
dicionat pel fort vent. Jordi Brull, 
del CE Perelló: “el partit va estar 
marcat pel fort vent i també per 
l’expulsió al minut 16 d’Ibra. Va 
ser una jugada en la que el van 
xafar i ell s’hi va tornar cap el ju-
gador de l’Ebre Escola de forma 
incomprensible. Expulsió justa 
i que li portarà conseqüències. 
Va condicionar perquè al primer 
temps ens va costar i l’Ebre va te-
nir opcions i va marcar el 0-1. A la 
represa vam millorar amb alguna 
ocasió, com una d’Adri però no 
vam empatar i ells van sentenciar 
amb el 0-2. Partit per a reflexio-
nar. Estem en una dinàmica ne-
gativa i intentarem revertir-la en 

el derbi contra l’Ampolla”. Josep 
Balart, de l’Ebre Escola: “a la pri-
mera meitat, tot i tenir el vent en 
contra, dins de les possibilitats 
que el vent permetia, vam dis-
posar de més control de la pi-
lota, considerant també que ells 
es van quedar amb deu per una 
agressió d’Ibra a Eric. Després, 
vam generar ocasions i a través 
d’una rematada d’Àlex, després 
d’una centrada de Buera, vam 
fer el 0-1. El Perelló va fer algu-
na arribada però, en general, vam 
controlar la situació del partit. A 
la represa, vam seguir ben posats 
i vam tenir nombroses ocasions 
que Nogales, molt encertat, va 
evitar. No vam matar el partit i el 
0-1 fou incert. El Perelló va ge-
nerar l’ocasió per empatar però 
Jaume va evitar-la. Finalment, en 
una acció amb tres rematades, va 
arribar el gol de Buera, que va ser 
el 0-2. Victòria important després 
de cinc jornades i que ens il.lu-
siona per seguir progressant de 
cara a la segona volta”. 

1. Aldeana
2. Tortosa
3. Ulldecona
4. La Sénia
5. Ampolla
6. Amposta
7. Ebre Esc
8. Camarles
9. R Bítem
10. Perelló
11. Móra N

19
14
11
13
12
13
11
13
6
16
10

9
11
10
13
13
14
12
17
12
16
11

20
17
16
16
15
13
13
12
11
10
10

equip                    GF       GC     PNTS

RESULTATS. 11 jornada

Aldeana-Ampolla      2-0
Perelló-Ebre Escola      0-2
Camarles-R Bítem       (dia 23)
M Nova-Amposta    1 - 1
La Sénia-Ulldecona                 1-0
Tortosa                  descansava

L’Ampolla, molt 
minvada, entre 

lesions i jugadors amb 
molèsties 
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3A CATALANA

CATALÒNIA, 2
TORTOSA B, 1
Pau Alegria, tècnic del Catalònia: 
“a la primera meitat vam tenir 
ocasions, a més del gol de Co-
sido, que va definir amb qualitat. 
Vam poder matar el partit. Però, 
potser pel vent, vam estar im-
precisos. El Tortosa va recuperar 
una pilota i Elyas va empatar. A la 
represa, amb molt de vent, aviat, 
en una molt bona jugada, John 
va fer el 2-1. A partir d’allí, amb 
vent en contra, vam sofrir molt 
i vam saber fer-ho. I el Tortosa 
ens va posar contra les cordes, 
tenint dos o tres ocasions clares. 
Content pel treball i sacrifici”. 
El Cata segueix sent un líder de 
rècord. 9 de 9. Òscar Rumen-
se, del Tortosa: “va ser un partit 
molt igualat i marcat pel vent. 
L’equip va contrarestar el poten-
cial d’un gran equip i que és un 
líder sòlid. Ells a la primera mei-
tat van fer el gol i van generar 
dos ocasions clares. I natros vam 
superar la seua fase de domini i 
vam créixer, empatant abans del 
descans. A la represa no va haver 
un dominador clar. Ells van fer el 
2-1 però natros també vam tenir 
opcions. L’empat hagués estat 
més just. Content per com vam 
competir. Felicitar al Catalònia i 
natros a seguir treballant”.

RAPITENCA B, 0
ROQUETENC, 0

ALCANAR, 2
FLIX, 4

OLIMPIC, 2
CORBERA, 2

JESÚS I MARIA, 0
LA CAVA, 1

Parra, tècnic de la Rapitenca B: 
“va ser un partit igualat i intens 
en el que natros vam dur la inici-
ativa en més moments del partit, 
tenint les nostres opcions, però 
el Roquetenc, en general, va 
disposar de les més clares. Cal 
valorar el punt davant d’un rival 
molt intens”. Miquel Campos, 
del Roquetenc: “empat sense 
gols encara que van haver-hi 
clares ocasions a les dos por-
teries, sobretot a favor nostre. 
Ja al final de la primera meitat, 
Morales en va tenir dues, una al 
pal. Només començar la sego-
na part un altre cop Morales va 
poder marcar quan es va que-
dar sol davant el porter i després 
de superar-lo amb un xut ras va 
veure com un defensor local va 
evitar el gol desviant la pilota a la 
ratlla. A falta de 10 minuts va ser 
expulsat Gorka per una segona 
targeta rigorosa. Tot i la inferio-
ritat, l’equip es va defensar amb 
molt d’ordre i els locals gairebé 
no van fer perill al tram final de 
partit. La darrera ocasió de gol va 
ser per Morales en un u contra u 
amb el porter local”. Els de Ro-
quetes porten vuit jornades se-
guides sense perdre. 

Miquel Cervelló, de l’Alca-
nar: “vam començar força bé, 
marcant l’1-0 i tenint un parell 
d’opcions per aconseguir el 
segon gol. Però després, més 
del mateix com en les darreres 
setmanes. Molta inseguretat en 
l’aspecte defensiu i cometem 
errades que acaben compor-
tant gols del rival, que té bons 
davanters com el cas del Flix, 
que va aprofitar per remuntar. 
Van entrar els dubtes i abans del 
descans vam rebre l’1-3. A la re-
presa, vam tornar a tenir opci-
ons, davant de porteria, per en-
trar en el partit. No vam fer-ho i 
el Flix va marcar l’1-4, culminant 
una jugada que va venir d’una 
indecisió nostra. Vam fer el 2-4 
però no vam poder ajustar més 
el marcador i no vam tenir pos-
sibilitats de puntuar. Seguim ge-
nerant en atac però estem mas-
sa tous en defensa. Haurem de 
mirar d’apuntalar-nos amb al-
guna incorporació però també 
cal valorar que és complicat per 
qüestions econòmiques. Així 
mateix, juguem a Vinaròs per la 
situació del nostre camp, però 
també manca una mica més de 

Joel, de l’Olímpic: “ens va fal-
tar intensitat i ordre a la primera 
part. A la mitja part, arribàvem 
0 a 0 i amb la lesió del porter al 
min 44 (per una forta entrada 
sense buscar la pilota del seu 
davanter que podia haver supo-
sat la seva expulsió). A la sego-
na part, un penal (per mi molt 
dubtós) juntament amb que un 
jugador nostre es va haver de 
ficar de porter, el Corbera es va 
posar 0-1. El 0-2 el van fer d’un 
córner i un posterior rebot.  Amb 
el 0-2 vam acumular més gent a 
dalt. En una contra Deivid va fer 
l’1-2 i en afegit, Deivid va marcar 
el 2-2.Hem de tenir molt més 
ordre tàctic, lluitar més i ser molt 
més intensos per poder guanyar.  
També afegir que tenim els 2 

La Cava es va emportar el derbi al 
camp del Jesús i Maria (0-1). Un 
gol de Valmanya (minut 87), a la 
sortida d’un córner, va decidir. La 
Cava segueix l’estel.la del líder 
mentre que el Jesús i Maria no pot 
enlairar-se amb la segona derro-
ta seguida a casa, contra un rival 
directe. El partit, marcat pel vent, 
es va viure amb gran ambient i va 
ser trepidant pel ritme i la inten-
sitat. També dir que fou correcte. 
Els locals, que van reclamar 3 pe-
nals, van tenir més ocasions. Però 
va ser la Cava qui va fer el gol. Els 
dos equips van fer un gran treball 
defensiu.
Josep Maria Torres,  del J i Maria, 
considerava que “el resultat no 
va ser just. Sobre tot a la primera 
meitat vam ser superiors i a la re-
presa, tot i que ells van fer d’inici 
un pas avant, vam tornar a tenir 
dues o tres opcions. L’equip fou 
intens i va merèixer més. Però el 
futbol te estes coses”. Jordi Roca, 
de la Cava: “partit molt igualat en 
el que vam estar ben posats, con-
trarestant la intensitat de l’equip 
local. Cal dir que  sobre tot a la 
primera meitat, ells van tenir més 
arribada que natros. A la represa, 
vam començar bé, fent un pas 
avant. El partit va seguir igualat i 
intens. Un detall podia decidir i així 
va ser a darrera hora amb el gol de 
Pau a la sortida d’un córner”. 

SANTA BÀRBARA, 1
AMETLLA, 2
Chema, del Santa Bàrbara: “el 
partit va començar malament 
quan al minut 1, vam fer una 
concessió que va comportar un 
penal i el 0-1. Vam passar per 
una fase de dubtes. Però amb els 
minuts vam reaccionar, tenint 
més arribada tot i que ens man-
cava més precisió en les darrere-
res passades. Ells van tenir algu-
nes possibilitats i el partit estava 
per a l’empat o també per al 0-2. 
A la represa, aviat, una falta a la 
frontal va suposar un golàs de 
l’Ametlla que va ser el 0-2. Ens 
va afectar però vam fer canvis 
i l’equip va recuperar-se. Poc 
després, un penal que va suposar 
expulsió, va significar l’1-2. Vam 
insistir i vam pressionar i més 
quan ells van quedar-se amb 
nou. No obstant, posteriorment 
va venir una autoexpulsió nos-
tra i allí va minvar la reacció que 
podíem tenir”. Xavi Subirats, de 
l’Ametlla: “un partit molt compli-
cat de jugar, amb el vent que feia 
i en un camp petit. Se’ns va posar 
bé aviat amb el penal a Luis. Amb 
el vent a favor, al primer temps 
vam controlar el joc i vam tenir 
dues o tres ocasions per encar-
rilar el partit. Ells no ens van fer 
perill. A la represa, també aviat, 
una falta ben transformada per 
Rullo va ser el 0-2. Però el vent 
llavors era a favor dels locals i a 
falta de 30 minuts ens vam que-
dar amb deu per un penal que 
fou l’1-2. L’equip es va sacrificar 
i, tot i jugar replegat, ells no es 
van fer ocasions clares. Ens vam 
quedar amb nou a falta de 10 
minuts i he de destacar el sacri-
fici i la solidaritat dels jugadors. 
Estic orgullós. Van estar sòlids i 
van assolir una victòria sofrint 
però sabent fer-ho. Segona se-
guida que és molt important per 
la confiança”.  

BENISSANET, 1
AMPOSTA B, 1
Robert Avinyó, del Benissanet: 
“partit marcat pel vent en el que 
vam adaptar-nos bé i a la prime-
ra meitat vam jugar ben posats i 
vam tenir opcions, a més del gol 
de Carlos. Bona primera meitat 
en la que vam ser dominadors. A 
la represa, el partit es va igualar 
i l’Amposta va empatar però na-
tros, tot i no tenir tanta profun-
ditat com al primer temps, vam 
disposar d’un parell de possibili-
tats per haver marcat, tot i aca-
bar amb deu”. Robert no seguirà 
a la banqueta del Benissanet: 
“estic molt agraït de la confiança 
i el tracte, de la directiva, afició i 
dels jugadors. Però ha arribat un 
moment en què he plantejat a la 
directiva fer un pas al costat. Em 
veig capacitat per tirar la situació 
endavant però l’equip no acaba 
de revertir-la i he pres esta de-
cisió i perquè  puguin trobar un 
altre entrenador. Crec que és 
el millor a hores d’ara. Així vaig 
plantejar-ho. Decisió dolorosa 
que portava un parell de setma-
nes pensant-la”. 
Andreu Cano, de l’Amposta B: “a 
la primera meitat ens va costar 
adaptar-nos al partit, al camp i 
al vent. La veritat és que no vam 
poder fer-ho i el Benissanet va 
estar millor, fent el gol i tenint 
un parell d’opcions. A la represa 
vam fer canvis a nivell de plan-
tejament i vam entrar en situa-
ció de partit. Va ser més nostra, 
creant diverses ocasions i asso-
lint l’empat. Potser llavors me-
reixiem la victòria però tenint en 
compte com havia nat la prime-
ra meitat, quan no vam estar bé i 
ells van estar millor,  l’empat cal 
considerar-lo just”. 

suport de l’afició, fer costat a un 
equip que, en tot cas, la seua 
actitud és molt bona”.
Albert Lizaso, del Flix: “el partit 
es va complicar quan aviat, ar-
ran d’un penal clar, ens van fer 
l’1-0. Però cal destacar la reac-
ció de l’equip que al descans ja 
va capgirar el marcador amb els 
gols de Chiwi (2) i Carlos. A la 
segona meitat, l’Alcanar va tenir 
opcions per haver-nos compli-
cat el partit. Però no va marcar 
i natros vam aconseguir l’1-4. 
Ens vam acomodar i ells van fer 
el 2-4. Però, en general, molt 
satisfet per la reacció”. El Flix va 
dedicar el triomf a Juancar, di-
rectiu que va perdre al seu pare  
divendres passat. Johan fou un 
dels destacats en el partit. 

1. Catalònia
2. La Cava
3. Gandesa
4. Flix
5. Roquetenc
6. J i Maria
7. Ametlla
8. Rapitenca
9. Amposta
10. Tortosa
11. Alcanar
12. Godall
13. S Bàrbara
14. Benissanet
15. Corbera
16. Olimpic

31
22
22
20
10
22
17
12
16
18
16
12
14
8
10
7

equip                    GF       GC     PNTS

8
7
11
7
4
14
16
13
13
17
32
29
18
24
17
27

27
22
21
19
18
15
13
12
10
9
7
7
5
5
2
2

GODALL, 1
GANDESA, 5
Juanjo Agustin, del Godall: “va 
ser un partit molt disputat amb 
un resultat massa abultat. Però 
el Gandesa va mostrar la seua 
qualitat i va aprofitar les ocasi-
ons. Natros les vam tenir en mo-
ments de la primera meitat per 
haver igualat o ajustat el marca-
dor però Iniesta les va traure. La 
seua contundència ofensiva va 
decidir i a la represa van fer el 
0-4 i posteriorment l’1-5. Natros, 
gaudint d’opcions, no vam po-
der marcar més gols. La posses-
sió va estar repartida i van haver 
alternatives. Felicitar el Gandesa 
per la victòria i als meus jugadors 
per l’esforç i la intensitat en la 
que van jugar”. Ivan Romeu, del 
Gandesa: “havíem d’adaptar-nos 
al camp i al vent. I l’equip va fer-
ho. A més, l’efectivitat que no 
vam tenir la jornada anterior, sí 
que vam tenir-la diumenge. I al 
descans vam arribar amb el 0-3. 
La represa no va ser tan nostra 
tot i que vam fer el 0-4. El Go-
dall va insistir i va marcar l’1-4, 
per a mi en fora de joc, i va tenir 
més opcions per poder ajustar 
més el marcador. Però l’equip va 
estar ben posat i va incrementar 
l’avantatge amb el cinquè gol. 
Satisfet pel treball i per tornar a 
sumar 3 punts”.

porters lesionats (1 de llarga du-
rada) i 4 baixes més (2 de llarga 
durada) i sinó arriben reforços i 
una victòria, serà molt difícil sor-
tir de la zona baixa. Des del CF 
Corbera: “una altra vegada s’es-
capa un partit en el que teníem 
avantatge de dos gols. Alejandro 
i Ivan van marcar i teníem el par-
tit prou encarrilat, però un altre 
cop l’equip va cometre errades 
ja conegudes en altres jornades i 
en la darrera jugada, l’Olímpic va 
empatar. Era un partit amb doble 
valor i vam sumar un punt quan 
podien haver estat els 3”. 
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EQUIP DE LA SETMANA
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EQUIPS DE LA JORNADA. SEGONA                               TERCERA I QUARTAEQUIPS DE LA JORNADA
(ASCÓ, 1A I 2A CATALANA/TERCERA CATALANA)

COSIDO
(Catalònia)

JOHAN
(Flix)

JOSUÉ
(Roquetenc)

ALEJANDRO PRATS
(Corbera)

ALEIX ZARAGOZA
(La Cava)

RAIMON
(J i Maria)

DEIVID
(Olimpic)

CARCELLÉ
(Rapitenca B)

DILLA
(Gandesa)

ELYAS
(Tortosa B)

JOHAN
(Amposta B)

RULLO
(Ametlla)

· La Sénia és el millor equip 
com a local; únic invicte al 
seu camp amb 4 victòries i 
un empat. A camp contrari 
tots els equips han perdut al-
gun partit: Ebre Escola és el 
millor equip, juntament amb 
el Tortosa, amb tres victòries, 
un empat i una derrota i per 
la mínima a Camarles. Un any 
més l’equip de Balart sorprèn 
“intentem jugar de tu a tu a 
qualsevol equip”, em diu el 
seu mister.
· Ramon Sancho va triomfar 
amb el filial de la Rapitenca i 
amb el primer Equip. I ara ha 
aconseguit situar a l’Amposta 
a tres punts del play off.
· Els descensos de 3a catala-
na aquest temporada estaran 
més renyits que mai. Ja es 
van perfilant els candidats en 
la lluita per la salvació; Cor-
bera, Olímpic, Santa Bàrbara, 
Alcanar, Godall i Benissanet. 
· El mister Robert Avinyó ha 
dimitit al Benissanet perquè 
la dinàmica no canvia i té una 
plantilla curta, ara amb mol-
tes baixes i dificultats. No em 
convenç la seua decisió. 
· Si el Catalònia arribés a per-
dre tots els partits, té asse-
gurada la salvació. Les tres 
victòries contra Gandesa, la 
Cava i Jesús i Maria han do-
nat ales a aquest equip que 
té un 80% de possibilitats per 
assolir l’ascens.
· El Gandesa es juga mig as-
cens al desembre amb els 
partits contra Jesús i Maria i 

La Cava.
· Aquesta setmana, Edgar i Fo-
rés van mullar per primera ve-
gada aquesta temporada amb 
la Rapitenca. L’equip segueix 
invicte com a local. 487 espec-
tadors van veure el partit, més 
que en algun camp de la sego-
na divisió B.
· Cosido, jugador del Catalònia, 
només té 43 anys, ha jugat tots 
els minuts i dissabte va marcar 
un gol ple de qualitat. Bestial el 
seu lliurament
· Han hagut de passar 10 anys i 
8 mesos perquè el Roquetenc 
empatés a zero gols a camp 
contrari, va ser al camp del 
Júpiter quan l’equip estava a 
Preferent. 166 partits sense un 
zero a Zero. Impressionant
· Segueix invicte el Flix. 11 dels 
seus jugadors han marcat gol.
· Eric Serrano, jugador juve-
nil de l’Ulldecona, ja té minuts 
amb el primer equip. Diu-
menge, amb l’1-0, en afegit, al 
camp de la Sénia, va disposar 
d’una bona ocasió per empa-
tar. Sergi Cid, jugador senienc, 
va evitar-la sota els pals. Va ser 
la dada anecdòtica del derbi.
· El partit Camarles-R Bítem, 
suspés diumenge, no es recu-
perarà este cap de setmana de 
pont i que és de descans. No 
hi ha acord perquè a cap dels 
dos equips els hi va bé. Ara s’ha 
proposat jugar el 23 de desem-
bre. 
· El jugador Jack Cid va ser ope-
rat de la seva lesió i al febrer es 
preveu que pugui jugar amb el 

TOP SECRET

Vestidor del Flix, en acabar el partit contra l’Alcanar (2-4)

filial per a la seva recuperació.
· La rivalitat entre els dos 
equips de Deltebre, la Cava i 
Jesús i Maria no té límits. Mai 
veurem una fusió d’aquests 
dos equips. És una llàstima 
perquè es podria fer un gran 
projecte esportiu. Aquesta set-
mana, malgrat el fred i el vent, 
ambientàs en el derbi. La Cava 
va guanyar en els últims mi-
nuts i va celebrar el gol com si 
el Barça guanyés la lliga. El bo-
nic d’aquest derbi és que pot 
passar que a les dues aficions 
hi ha famílies. Destacar que va 
ser un derbi correcte i esportiu 
tant dins com fora del camp. 
Un 10 als dos equips i aficions. 
· Molts equips de segona ca-
talana, si no tinguessin els 
seus davanters, tindrien menys 
punts: Nacho a l’Aldeana, Ma-
rigot a Tortosa, Agus a Móra la 
Nova, Peque a Amposta i Ba-
lada al Remolins-Bítem. Entre 
els 5 han marcat 35 gols dels 
60 del total dels equips.
· Aquesta setmana va jugar per 
primera vegada en partit ofici-
al amb el primer equip del seu 
poble: Rangel a la Rapitenca 
(diumenge va ser el seu aniver-
sari). També va fer-ho Edu amb 
el Sant Jaume. Els següents 
haurien de ser Oriol Romeu o 
Aleix Garcia a l’Ulldecona.
· Un jugador ebrenc ha rebut 
una oferta d’un equip de se-
gona divisió B. La temporada 
que ve podria Anar. Només té 
21 anys.
· El Pinell està despertant l’afi-

ció. Cada vegada van més joves 
al camp i és que jugar amb vuit 
del poble ha enganxat a l’afició.
· Va ocòrrer fa 6 setmanes, en un 
camp de segona catalana, els di-
rectius d’un equip van al·lucinar: 
¿qui és aquest jugador nou i que 
alt és?. L’entrenador i la secretà-
ria tècnica el van fitxar en secret 
perquè ningú sabés res, com 
una pel·lícula d’homes invisibles 
o fantasmes. Mai no sabrem si 
va ser una estratègia o una sor-
presa, a més d’un directiu li van 
pujar les pulsacions 200 del ca-
breig. I és clar que el coneixien, 
si havia jugat amb ells diverses 
temporades. El nom el diré quan 
aquest equip se salvi.
· De moment un mister de 2a 
catalana segueix però està qües-
tionat.

EQUIPS MÉS EN FORMA: 
ÚLTIMES 4 JORNADES

CATALÒNIA
MASDENVERGE
GANDESA B
JESÚS i MARIA B
PINELL
RAPITENCA B
ALDEANA
LA SÉNIA
LA CAVA 
FLIX
ROQUETENC
RAPITENCA
AMPOSTA

12
12
12
10
10
10
9
9
9
8
8
7
7

RANGEL
(Rapitenca)

MARC PERELLÓ
(Ampolla)

REOLID
(La Sénia)

MARC LÓPEZ
(Amposta)

MARCEL
(Ascó)

ERIC
(Ebre Escola)

CALLAU
(Ulldecona)

MARCOS
(Perelló)

AGUS
(M Nova)

PAEZ
(Aldeana)

BUERA
(Ebre Escola)

IVAN GASPARIN
(la Sénia)
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4A CATALANA

*PROPERA JORNADA 4a.
Partits per a recuperar:

Ahir dijous: J i Maria-Camarles

Avui divendres dia 3: Ametlla-

Xerta

Dissabte 4: La Cava-Aldeana

Dilluns 6: Sant Jaume-J i Maria

Dimecres 8: Fatarella-Sant Jaume 

(0-1, minut 20)

LA GALERA, 5
PERELLÓ B, 2
Laura Matamoros, de la Galera: 
“ens va costar però amb els mi-
nuts vam millorar i vam fer la mi-
llor primera part de la tempora-
da, amb molta fluïdesa en el joc 
i materialitzant-ho en ocasions i 
gols. Un efectivitat que fins ara 
no havíem tingut. A la represa, 
amb el 4-0, l’equip es va confiar i 
el Perelló va marcar dos gols. No 
obstant, vam reaccionar i vam 
fer el cinquè. Dels millors partits. 
És la línia a seguir”. Pau (3) i Mus-
ta (2) van marcar. Martí, del Pere-
lló: “mal partit en general. Ens va 
costar adaptar-mos al camp de 
terra i a la primera part el duel va 
quedar casi sentenciat. La Galera 
va sortir més ficada al partit i els 
errors nostres en defensa i ju-
gant a contra vent ens van con-
demnar a un 4 a 0 a la mitja part. 
Tot i això vam seguir lluitant i a la 
represa ens vam ficar dintre del 
partit amb gols de Vasile i Jordi 
Boyer però va ser insuficent per 
intentar rascar algun punt. A les 
acaballes els locals van senten-
ciar amb el 5 a 2”.

El partit Ametlla B-Xerta es va 
ajornar per acord entre els dos 
equips pel fort vent de dissabte. 
Tots dos equips van acordar, a 
la vegada, disputar el partit avui 
divendres a les 20.30 hores. El 
partit és important per tots dos 
per fer un salt a la taula, con-
siderant que estan empatats a 
punts. 

FATARELLA, 1
PINELL, 2 TIVENYS, 2

EBRE ESCOLA B, 1

MASDENVERGE, 10
OLIMPIC B, 0

Xavi Solé, tècnic de la Fatarella: 
“com en les anteriors jornades, 
vam sortir concentrats i molt 
posats en el partit. Posterior-
ment, el duel es va equilibrar, 
sent molt disputat. Amb el 0-0 
se’ns van ignorar dos penals 
clars que no van ser xiulats. I 
poc abans del descans, en una 
contra, ens van fer el 0-1. A la re-
presa vam sortir a l’atac però va 
ser el Pinell qui va marcar el 0-2. 
Vam arriscar amb defensa de 3 i 
vam insistir. Al minut 73 vam fer 
l’1-2. Vam tancar al Pinell i vam 
fer dos pals. Mereixíem l’empat, 
mínim. Satisfet del joc i el treball, 
tot i la derrota. No tenim sort en 
les ocasions que creem ni amb 
els arbitratges. Penso que la di-
nàmica canviarà per a bé”. Blai, 
delegat del Pinell: “ens va costar 
adaptar-nos al partit, amb molt 
de vent i fred. Poc a poc ens vam 
anar imposant. Ells van tenir un 
parell d’opcions i natros també. 
Al 40, Pintillé va fer el 0-1 des-
prés d’una jugada ben elaborada. 
A la represa, vam començar més 
intensos, dominant. Així va ve-
nir el 0-2, de Velasco. Però, poc 
després, en una errada puntual 
nostra en defensa, la Fatarella 
va fer l’1-2. I es va posar dins del 
partit. Ells van crear més d’una 
ocasió per empatar i natros més 
d’una per sentenciar. Al final, 1-2. 
Crec que el resultat va ser just 
pels mèrits dels dos equips”. 

David Montardit, del Tivenys: 
“partit marcat pel fort vent i que 
vam tenir en contra a la prime-
ra part. Ens va costar entrar-hi 
jugant massa directes. Ells van 
avançar-se amb el 0-1 amb el 
que es va arribar al descans. 
Natros vam reclamar un pe-
nal que no se’ns va concedir. 
A la represa, amb el vent a fa-
vor, vam veure la millor versió 
del Tivenys, combinant i tenint 
arribades que es van traduir en 
gols, en 7 minuts vam capgirar 
el marcador. Vam gestionar bé 
el marcador favoravle i vam su-
mar una victòria treballada. Se-
guim invictes a la Valleta”. 
Miki, de l’Ebre Escola B: “com 
en altres jornades, derrota per 
la mínima. A la primera meitat, 
amb el vent a favor, vam tenir el 
partit dominat, generant clares 
opcions, a més del 0-1. A la re-
presa ells van aprofitar-se del 
vent; el partit va estar molt partit 
i en cinc minuts van remuntar. 
Un dels gols va ser un córner 
mal tirat que va tocar un juga-
dor nostre i la pilota va entrar a 
la porteria. Podríem dir que el 
partit va decidir-se amb petits 
detalls que, una jornada més, 
no van estar del nostre costat. 
Crec que merexíem alguna cosa 
més, però al final, per la míni-
ma, vam acabar cedint una nova 
derrota”. 

Cristian Torta, tècnic del Mas-
denverge: “vam fer una primera 
meitat en la que vam ser molt 
efectius. Als 10 minuts ja anà-
vem 3-0. D’alguna manera, el 
rival, un equip molt jove, va anar 
baixant els braços. Però cal des-
tacar l’actitud de l’Olímpic que, 
tot i rebre els gols, va seguir in-
tentant-ho. Per la nostra part, 
és d’aquells dies en què et surt 
tot i les arribades a porteria con-
trària acaben en gol”. El jugador 
del Masdenverge Àlex Curto va 
fer 4 dels 10 gols. Milio Pedrola, 
de l’Olimpic: “jornada per obli-
dar on les innumerables baixes 
no justifica el partit desastros 
que varem fer. La primera part 
fou una sangria de gols per ar-
ribar amb un escandalós 8-0 a 
la mitja part. La represa la vam 
encarar per intentar fer bé les 
coses i acabar el partit en digni-
tat. No varem millorar molt però 
almenys vam parar la sangria de 
gols. Partit per oblidar i caldrà 
afrontar els pròxims amb una al-
tra mentalitat”.

Sergi Vidal, del Gandesa B: “la 
primera part va ser igualada. Ens 
va costar. Vam sortir molt apà-
tics i descol.locats. No vam ge-
nerar ocasions. Ells tampoc. A la 
represa, vam tenir més control. 
Arran d’un córner, la pilota va 
entrar però no es va donar gol. 
Després va venir l’1-0 i això ja va 
obrir més la confrontació. I va 
arribar el 2-0. Ja al final, en una 
bona jugada, vam establir el 3-0. 
Victòria molt treballada. Vam 
millora a la represa”. El Gandesa 
continua líder de Quarta. 
Florin, del Camarles: “la prime-
ra meitat va estar molt igua-
lada, sense ocasions, amb un 
vent que fou protagonista. Na-
tros vam jugar ben posats però 
sense arribar amb claredat. A la 
represa ells van pujar la intensi-
tat i es van apoderar del partit. 
No ens vam saber ajuntar, i vam 
tenir les línies separades i vam 
patir. Arran d’un desajust nos-
tre defensiu ens van fer l’1-0. Es 
veia venir. Poc després, errada 
en la iniciació de pilota i el seu 
davanter va definir amb el 2-0. 
Després al 90 en una contra ens 
van marcar el 3-0. La represa va 
ser d’ells. Natros no vam saber 
gestionar la situació del partit al 
segon temps. Victòria merescu-
da del Gandesa”. 

El filial de la Cava va golejar un 
Sant Jaume que, una jornada 
més, va presentar-se minvat 
d’efectius, amb només 13 juga-
dors i sense porter.
Els locals ja van decidir al primer 
temps amb el  4-0.

1. Gandesa
2. Masdenverge
3. Ginestar
4. Pinell
5. J i Maria
6. Tivenys
7. Ametlla
8.Xerta
9. Camarles
10. Catalònia
11. Olimpic
12. La Cava
13. La Galera
14. Aldeana
15. Fatarella
16. Ebre Escola
17. Perelló
18. S Jaume

35
44
35
29
23
24
27
20
13
20
13
15
10
12
11
9
8
5

8
11
16
10
8
15
20
13
12
17
30
22
29
23
23
21
21
54

equip                    GF       GC     PNTS

classificació. 4a.  jornada 11

JESÚS I MARIA B, 2
ALDEANA B, 0
David Torres, del J i Maria: “va 
ser un partit marcat pel vent. 
Penso que vam ser superiors, 
generant ocasions. A la primera 
meitat, en contra vent, vam cre-
ar-ne dues de clares, de Pino i 
Mihai. Ells amb vent a favor no 
van arribar. La segona va ser un 
atac i gol nostre. Vam fer l’1-0 
amb gol de Fabri amb assistèn-
cia d’Amine. Vam tenir més pos-
sibilitats, però no vam concretar 
fins a manca de pocs minuts 
quan a través d’una falta d’Eric, 
ells amb un jugador de camp de 
porter, vam marcar el 2-0”. El fi-
lial del jesús i Maria s’enfrontava 
ahir al Camarles i dilluns ha de 
jugar amb el Sant Jaume.  
Rafel, de l’Aldeana: “un par-
tit marcat pel vent i també per 
les nombroses baixes que tení-
em. Vam anar a competir, sent 
conscients que ens enfrontà-
vem, a un bon equip, jove, amb 
una dinàmica molt bona, amb la 
defensa fins ara menys golejada. 
Ells, molt intensos, van ser do-
minadors ja a la primera meitat, 
tot i no crear ocasions. Al des-

GINESTAR, 3 
CATALÒNIA B, 2
El Ginestar va guanyar contra el 
Catalònia en un partit en el que, 
tot i el fort vent, cal destacar que 
va ser força intens i interessant. 
El Ginestar es va avançar arran 
d’una falta que va traure Magí. 
Velasco, porter visitant, va evitar 
el gol però del rebuig va marcar 
Enric Sentis. El Catam tot i el gol 
rebut, va mantindr’es dins del 
partit. Ja va viasra amb un tret al 
travesser i va empatar arran d’un 
golàs de Pau Haro, amb una va-
selina espectacular des d’uns 25 
metres. Amb una ocasió clara 
del Cata es va acabar el primer 
temps. A la represa, de penal, el 
Ginestar va marcar el 2-1. El ca-
talònia va tornar a empatar amb 
una jugada de Bayerri, després 
d’una assistència de Pau. Final-
ment, Enric Sentis va certificar el 
seu doble amb el 3-2 que ja va 
ser definitiu, amb una rematada 
al segon pal amb el pit.
Antonio Morales, del Ginestar: 
“va ser un partit molt disputat, 
tot i el fort vent. Ens vam en-
frontar a un bon equip, que té 
bons jugadors i que va intentar 
jugar  la pilota. Em va agradar. 
El nostre problema fou que ens 
vam avançar dos cops però ens 
van empatar acte seguit. Al final, 
vam insistor i després del 3-2 
vam poder aconseguir conser-
var l’avantatge davant d’un rival 
molt competitiu. Es cert que 
tenim baixes però hem de tirar 

cans, 0-0. A la represa, el vent va 
apretar més i només començar 
ens van marcar l’1-0. El partit es 
va complicar però ens vam de-
fensar bé. Ells van tenir moltes 
ocasions per sentenciar. El nos-
tre porter, fins la lesió, va estar 
molt bé i després es va haver de 
posar un jugador de camp sora 
els pals. Ho vam intentar però 
sense crear ocasions clares. Al 
final, una falta gairebé al mig 
del camp, ajudada pel vent, fou 
el 2-0. Triomf merescut del J i 
Maria, que va tenir opcions per 
assolir un resultat més ampli”.

avant els que estem, esperant 
que es puguin recuperar juga-
dors”. Dani, del Catalònia: “es 
va fer un bon partit, donant una 
bona imatge. L’equip progres-
sa molt adequadament. Vam 
acusar alguns desajustos pun-
tuals en defensa i també falta 
d’encert a l’àrea rival per sumar 
alguna cosa positiva. Pensem 
que un empat hagués estat més 
just en un partit molt disputat i 
intens en el que vam competir 
força bé”. 

AMETLLA B, 
XERTA, 

GANDESA B 3
CAMARLES B, 0

LA CAVA B, 8
S JAUME, 0

28
27
23
20
20
20
18
18
17
14
10
9
8
7
7
7
5
3
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** FUTBOL FEMENÍ, SEGONA 
DIVISIÓ: La Plana-Reus de Tota 
la Vida 7-1. Rapitenca va des-
cansar.  
** 6a jornada Futbol Veterans: 
Aldeana-Ametlla ajornat, Am-
posta-Alcanar 2-0 (sus 45), 
Delta de l’Ebre-Roquetenc 2-3 
i Rapitenca-Vinaròs 5-1. Ro-
quetenc i Rapitenca, liders amb 
15 punts. 
** FUTBOL SALA, DIVISIÓ 
D’HONOR. Futsalpax Tarrago-
na-Amposta 2-7; AES La Sé-
nia-Huracans 3-7. CFS Torto-
sa-Mediterrani 5-4.  La Sénia 
és setena (14 punts), Amposta 
onzè (7) i Tortosa tretzè (6). 
** FUTBOL SALA TE. Jornada 8.
Ebre Escola-FF Motor AFS 
Deltebre 2-2; Marisc Medi-
terrani-Campredó 2-6; Inter 
Rasquera-Dertochip (ajornat); 
Toscà-Salvem Lo Delta 13-0; 
Benifallet-TM Tortosa 4-4. 
** L’Handbol Ampolla va perdre 
el primer partit, a Gavà (32-22). 
Es van enfrontar els dos pri-
mers classificats. 
** El sènior femení de l’Hand-
bol Club Perelló va guanyar al 
segon, el Sant Quirze (28-23). 
Gran partit i gran afició. 
** L’Handbol Club Ascó, Lliga 
catalana femenina, va vèncer 
a la Roca B (23-26) i manté la 
ratxa. 

CLUB VOLEI ROQUETES

El sènior masculí del Club Volei Roquetes que competeix a la Sú-
perlliga 2 va caure en el desplaçament a Canàries. Va perdre con-
tra el Voley San Roque  per 3-0 amb parcials (25-15/25-18/25-22).
El proper partit és a casa contra el Torredembarra. Els jugadors 
de Roquetes van anar a remolc després de cedir en el primer set. 
En el segon va haver un moment clau en què els locals van tenir 
més encert ofensiu i es van acabar imposant, fent-ho també en 
el tercer set. D’altra banda, el sènior femení va superar per 3-1 a 
l’AedolorsMallafre. Important victòria del sènior masculí B davant 
del Cunit (3-0). Triomf del juvenil femení (3-0) contra el Salou. 
Derrota del cadet masculí (0-3) a la pista del Salou. Derrota de 
l’infantil femení Blau (0-3) contra el Volei Reus. Victòria del ca-
det femení (3-0) enfornt el Salou. L’infantil masculí Blau va vèncer 
(3-1) contra el Volei Reus. L’infantil femení Blanc va perdre (1-3) 
contra el Salou. Victòria de l’infantil masculí blanc (3-0) contra el 
Cunit. 
Foto: Facebook CV Roquetes

Derrota a la pista del 
San Roque (3-0)

HANDBOL
Millora sense premi (21-24)

CLUB HANDBOL AMPOSTA

Breus

Resultats equips del Centre 
Esports Tortosa. 
Sènior masculí: Jornada de 
descans.
Altres resultats d’equips del 
club: 
Juvenil masculí: CET 
-Guissona 36-30. 
Els juvenils sumen una nova 
victòria a domicili en la vuite-
na jornada tot i tenir diverses 
absències.
Juvenil femení: CET-Molins 
de Rei 21-30; 
Cadet masculí: CET-Sarrià 
31-29. Una victòria que, si 
no es torcen molt les coses, 
pot garantir la 3ª posició del 
grup, la qual cosa és molt 
meritòria.
Infantil masculí Roig: Cam-
brils-CET 20-30. Primera jor-
nada de la segona volta, en 
un partit amb dues parts molt 
diferents.
Infantil masculí Blanc: Ri-
bes-CET 30-28. Tot i l’esforç, 
no es va poder consumar la 
reacció als darrers minuts. 

El Club Handbol Amposta de 
Divisió d’Honor Plata no va po-
der aconseguir la primera vic-
tòria, tot i realitzar segurament 
un dels partits més complets 
d’aquesta temporada.
Una primera part per “emmar-
car” amb l’equip sòlid en de-
fensa i amb claredat en atac, va 
suposar arribar al descans amb 
un 13-10 favorable a l’equip en-
trenat per Mateu Castellà.
A la segona meitat l’equip ho 
va intenter, però sense la for-
tuna en l’aspecte ofensiu de la 
primera meitat, i amb un parcial 

de 8-14, l’equip visitant va re-
muntar. El marcador va reflectir 
empat a vint gols, quan faltaven 
cinc minuts per la finalització. 
Llavors el Sant Joan Despí amb 
més ofici sobre la pista va fer un 
parcial d’1 a 4 fins a arribar al 21-
24 final.
Tot i la derrota, agrair al con-
junt per l’esforç, destacant a Alu 
López sota els pals, sense dubte 
la millor jugadora. Derrota que 
fa mal, però queda l’esperança 
que el conjunt millora partit a 
partit, i que de ben segur la vic-
tòria no tardarà a arribar.

Centre 
Esports Tortosa

Partit solidari de la selecció 
catalana amateur femenina

a Alcanar

CLUB GIMNÀSTICA RÍTMICA L’AMPOLLA
El Club Gimnàstica Rítmica l’Ampolla ha participat en el Campi-
onat d’Espanya de Gimnàstica Rítmica que ha tingut lloc aquest 
cap de setmana a Valladolid. El conjunt infantil ha quedat al lloc 
88 de 104 i el conjunt juvenil en la posició 72 de 114. En la cate-
goria individual, Nayla Cid ha competit com a cadet individual i 
s’ha situat en el 16è lloc de 73; Carla Borràs ha participat com a 
infantil individual i ha ocupat la posició 24 de 75; i Zoe Gil, que ha 
competit com a aleví individual, ha quedat en el lloc 23 de 42.

La Selecció Catalana Amateur 
Femenina s’estrenarà el pròxim 
dimecres 8 de desembre, en 
un partit de futbol benèfic que 
disputarà davant la Selecció de 
les Terres de l’Ebre Femenina, a 
l’Estadi Municipal La Devesa, de 
la Ràpita, a les 12 hores. La Sala 
de Plens de l’Ajuntament d’Al-
canar ha acollit dijous la pre-
sentació del partit solidari, que 
tindrà com a objectiu destinar 
tota la recaptació a la platafor-
ma #MonSortirem, per a la re-
cuperació del futbol d’Alcanar. 
Mireia Fibla, presidenta del CF 

Femení Alcanar, i alhora una de 
les jugadores que disputarà el 
duel benèfic, juntament amb al-
tres companyes del seu equip, 
amb la Selecció de les Terres 
de l’Ebre Femenina, ha comen-
tat, en representació dels qua-
tre clubs d’Alcanar, que “gràcies 
per portar la Selecció Catalana a 
casa nostra. Serà un orgull po-
der participar en aquest partit 
solidari. Tindrem l’oportunitat de 
jugar contra un gran Selecció i 
de poder ajudar a la nostra terra, 
de la qual ens sentim profunda-
ment orgullosos”.

TORNEIG AVATARS CUP 21
El pròxim dia 6 de desembre 
tindrà lloc una nova edició de 
l’Avatars Cup. Aquesta serà la 
4a, després que la tempora-
da passada no és pogués re-
alitzar per la pandèmia.
El torneig, que està organit-
zat pel director esportiu Aleix 
Franch, comptarà amb 8 
equips de categoria preben-
jamí i 8 equips de categoria 
benjamí amb clubs de les 
Terres de l’Ebre i Tarragona 
i es realitzarà el dilluns dia 
6 de desembre de 2021 a la 
seu d’entrenament dels Ava-
tars al camp de l’Aube -Jesús 
i Maria, durant tot el dia.
A més a més el torneig tindrà 
un objectiu benèfic on tots 
els participants rebran les 

ulleres de realitat millorada i 
també tot el públic podrà fer 
una aportació solidària com-
prant les ulleres. Amb aquest 
acte els Avatars col·labora-
ran en la creació de la nova 
Unitat d’Oncologia Pediàtrica 
de l’Hospital Vall d’Hebron, 
per poder fer possible entre 
tots i totes que els nens amb 
càncer i les seves famílies i el 
personal sanitari, tinguin la 
unitat que es mereixen.
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  BIRYANI
DE POLLASTRE

es dauri bé per tot arreu. Afegir 
el iogurt, tomàquets, coriandre, 
llimona. Cuinar remenant fre-
qüentment, fins que la carn sigui 
tendra. Mentre la carn es cuina, 
bulliu l’aigua per a l’arròs amb sal. 
Afegiu l’arròs i ebullició, esperar 
uns 15 minuts (temps de cocció). 
Espereu uns 5 minuts després de 
l’ebullició. Escorreu l’aigua, i el 
passeu per una mica d’aigua fre-
da,  per evitar que l’arròs es repo-
si. Deixeu-ho al colador durant 
uns minuts, perquè l’aigua dreni 
completament. Afegir mantega a 
una font de forn gran o una pae-
lla i poseu uns 30 gr. de l’arròs en 
una capa a la base de la cassola. 
Ara una capa de la carn. Repetiu 
les capes fins que la darrera capa 
és l’arròs. Empolvoreu el safrà a 

la part superior de l’arròs. Afegiu 
la ceba fregida a la part superior. 
Cobriu la cassola amb una tapa 
hermètica. Enfornar l’arròs a foc 
mig calent durant 30 minuts a 
180 º C. L’arròs estarà totalment 
fet. Bon profit!

INGREDIENTS (PER 8 RACIONS)
 
• 300gr. d’arròs basmati Mont-
sià rentat i escorregut
• 1 / 2 culleradeta sal
• 10 tasses d’aigua
• 1 k.  de pollastre o xai tallat a 
trossos petits, rentats i escorre-
guts
• 5 cullerades oli o mantega
• 2 cebes, pelades i en rodanxes 
fines
• 3-4 dents d’all picat
• 1 tros (aprox. 2 cm) de ginge-
bre picat
• 1-3 xilis verds picats
• 6-7 cullerades Biryani espècies
• 2 culleradetes sal (ajustar al 
gust)
• 1 / 2 tassa de iogurt cremós
• 2 tomàquets grans trossejats
• 1/2 manat de fulles de corian-
dre picat
• 1 llimona o 1/2 llimona, tallat 
a trossos petits
• Un floc de safrà xopat en una 
cullerada d’aigua tèbia
1 cullerada Ghee

  PREPARACIÓ:

Escalfeu l’oli/mantega en una 
paella gran i fregiu la ceba, fins 
que s’enfosqueixi. Retira-ho 
i reserva-ho. En el mateix oli 
(afegiu-hi més si cal), afegiu-hi 
el gingebre, l’all I espècies. 
Fregir durant un minut o dos. 
Afegir els trossos de carn, sal, 
Xile. Sofregir fins que la carn 

El plat d’arròs indi anomenat Biryani és una veritable joia 
dels plats d’arrossos del món. L’art de cuinar amb espèci-
es, herbes i altres condiments s’uneixen en un meravellós 

espectacle de color, aroma i sabor.
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I M M O B I L I À R I A  / /  T R E B A L L  / /  F O R M A C I Ó / /   S E R V E I S  / /  R E L A X

ORACIÓ A L’ESPERIT SANT
Esperit Sant. Tu que m’aclareixes tot, que il·lumines tots 

els camins perquè jo arribi al meu ideal. Tu que em dónes el 
do diví de perdonar i oblidar el mal que em fan i que en 
tots els instants estàs amb mi, jo vull en aquest curt 

diàleg agrair-te per tot i confirmar una vegada més que 
mai més em vull separar de tu, per major que sigui la il·lusió 
material. Desitjo estar amb tu i tots els meus estimats en 

la gràcia perpetua. Gràcies per la teva misericòrdia vers a mi 
i els meus. (la persona haurà de resar aquesta oració tres 
dies seguits sense dir l’encàrrec, dintre de tres dies serà 

aconseguida la gràcia per més difícil que sigui). MJC  

112

TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

capricorn
22/12 al 20/01

A una amistat li 
hauràs de posar 
límits perquè és una 
mica invasiva. Alguns 
canvis actuals poden 
posar-te a prova. En 
un mes, les coses 
hauran evolucionat 
favorablement.

aquari
21/01 al 19/02

Bon moment per 
posar final a alguna 
situació que ja no 
funcionava. Sigui 
una relació, una 
amistat o una feina. 
Especial connexió 
amb una persona 
de més edat que tu.

sagitari
23/11 al 21/12

Alguna cosa et fa 
run-run per dins i 
no et deixa tranquil. 
Possiblement ho 
estàs magnificant. 
No deixis de tenir 
contacte amb els 
que estimes. Fer-ho, 
t’equilibra.

escorpí
24/10 al 22/11

El ressentiment 
vers algú del passat 
només fa que 
limitar el futur. L’ac-
ceptació és el camí. 
Si has de barrejar 
amistat i diners, 
deixa les coses ben 
clares abans.

balança
24/09 al 23/10

Un assumpte 
relacionat amb 
la llar comença a 
moure’s, però amb 
entrebancs inicials. 
Aplica la paciència i 
guanyaràs. Evitar els 
menjars copiosos, 
t’ajudarà a relaxar-te.

àries
21/03 al 20/04

En el terreny laboral, 
tant si treballes per 
tu o per compte 
d’un altre, sembla 
que pots trobar les 
persones adequades 
per avançar. Dies de 
més romanticisme 
amb la parella.

cranc
22/06 al 23/07

Possible trobada 
romàntica amb una 
persona que t’atrau. 
La Lluna Nova a Casa 
VI enceta una nova 
etapa al sector labo-
ral. Si tens mascotes, 
demanen més atenció 
que de costum.

verge
24/08 al 23/09

La feina pot ser un 
focus de tensió. 
Sospesa la situació i 
planteja’t fins a quin 
punt et convé. Pot 
sorgir l’atracció amb 
persona de signe 
Solar o Ascendent 
Escorpí.

taure
21/04 al 21/05

Amb la parella podeu 
viure algun moment 
una mica tens, per-
què teniu diferents 
maneres d’enfocar 
els problemes. Re-
cuperes la il·lusió per 
un viatge que havies 
deixat pendent.

peixos
20/02 al 20/03

El bon aspecte entre 
Venus, Mart i Neptú 
facilita les qüestions 
amoroses i també 
algun cop de sort en 
l’economia. Si venies 
d’uns dies grisos, 
et pots sentir més 
animat.

lleó
24/07 al 23/08

Inclinació a sentir una 
atracció mútua i sob-
tada amb una per-
sona més jove que 
tu que pots conèixer 
en un desplaçament. 
Si tens algun procés 
judicial obert, es 
mouen coses.

bessons
21/05 al 21/06

Si estàs en una 
relació estable, 
podeu plantejar-vos 
tenir descendència 
l’any vinent. Una 
persona aposta per 
tu professionalment. 
T’esforces per millo-
rar hàbits de salut.

877 075 973

TO
R

TO
SA RELAX

LATINAS,
24 HORAS.
TAMBIÉN
SERVICIO 

A HOTELES Y 
DOMICILIO

SEXO MASAJES Y 
MUCHO MÁS...

CON UNA 
HERMOSA 

LATINA JOVEN

667 250 912

¡Ven a
DISFRUTAR!

TORTOSA

EN PLAZA DEL POZO
(AL LADO DELEGACIÓ 
DEL GOVERN A LES 
TERRES DE L’EBRE)
SUPERFICIES 11M2
PRECIO: 5.000€

VENDO PARQUING 
TORTOSA

610 203 325

2 MASAJES 
COMPLETOS

30€ 
9H A 20H

OBLIGACIÓN 
MASCARILLA

643 708 528

OFERTA 
CATALANA

DOS CHICAS
PORTUGUESAS 

masajes 
cuatro manos
terminación 

oral
657 529 278  
642 274 405

680 239 519

NOVEDAD 

AMPOSTA
HERMOSA RUBIA

110  
DE PECHOS

MUY COMPLACIENTE

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest 

és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
977 279 290

comercial@mesebre.cat

EN PARKING CENTRE 
(C/ARGENTINA, 

FRENTE COLEGIO 
CONSOLACIÓN)

SUPERFICIES 12M2 
DESCUBIERTA

PRECIO: 5.800€
639 594 527

VENDO 
PARQUING 
TORTOSA



衷心 感谢 большое спасибо

ESBARZER / ZARZAL / ZARZAMORA 
RUBUS FRUCTICOSUS

Arbust sarmentós, de tiges llargues i primes, molt punxegudes i de secció prismàtica, amb forts aculis amb forma de falç, resten moltes fulles a la planta durant 
l’hivern, les fulles són molt variables normalment amb de 3 a 5 folíols dentats de color verd fosc i glabres, a la part de dalt, i amb pèls blancs a la part de sota.

Us: fulles, brots tendres, fruit.
Propietats: hipoglucemiant (diabetis), astringent, antidiarreic, colitis, disenteria, hemorràgies internes, flux menstrual exagerat, morenes, gingivitis, mal de 
queixals i boca, el suc de les fulles és antiverí per picades de serp.
Les móres (el fruit) tenen un alt contingut en àcids orgànics i vitamina C, és d’un color negre en madurar, ho fa a finals d’estiu i està format per la unió de més 
de 20 petites drupes. També se’n pot fer melmelades i licor.

Brots tendres 100 g es posen a bullir en 1 litre d’aigua uns 20 minuts, es deixa reposar i es cola amb un drap. El líquid que queda serveix per a netejar 
o aplicar compreses a la zona afectada (morenes, furóncols) o bé en gargarismes per afectacions de la gola o boca.

No recomanable ingerir en embarassades

És la planta dominant de la majoria de bardisses, es considera com vegetació invasora que ocupa grans extensions i no es destrueix ni tallant-la ni cremant-la. 
Tampoc no és fàcil d’eliminar-la amb herbicides, però és una planta molt heliòfila no tolera l’ombra dels arbres, per això sempre es fa als marges dels boscos 
i camins.

Les 3 primeres fulletes o brots tendres mastegats i ben ensalivats eviten la gingivitis.

DESCRIPCIÓ: 

ÚS I PROPIETATS: 

CULTIU I ON LA PUC TROBAR
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MÈTODE DE PREPARACIÓ: 

OBSERVACIONS I CURIOSITATS
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